
Witam Panią Naczelnik Wydziału Finansowego w imieniu Pani Skarbnik. Witam Komendanta Straży 

Miejskiej. Witam Urzędników na czele z Naczelnikami Wydziałów. Witam Dyrektorów Instytucji 

Kulturalnych, Oświatowych i Sportowych. Oczywiście jak zawsze witam pracowników ICDS-u i dziękuję 

za przygotowanie auli na potrzeby posiedzenia Rady Miejskiej. Witam Przewodniczących Zarządów i 

Sołtysów. Pozwolę sobie pogratulować wszystkim nowym Przewodniczącym wyboru, życzyć sukcesów, 

owocnej pracy na rzecz swoich osiedli. Witam mieszkańców i gości znajdujących się na auli, jak 

również tych, którzy oglądają nas przed swoimi monitorami. Otwieram V sesję Rady Miejskiej. 

Stwierdzam, że jest kworum dla prawomocności uchwał. Przedstawię Państwu porządek obrad 

dzisiejszej sesji. Punkt 1 już nastąpił. Punkt 2, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na lata 2024-2034. Punkt 3, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Punkt 4, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Leoncin, a Gminą Łomianki z zakresu współpracy, w ramach funkcjonowania Centrum 

Opiekuńczo-Mieszkalnego. Punkt 5, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

56/451/2022, z dnia 28 kwietnia 2022 roku, Rady Miejskiej w Łomiankach. W sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łomianki. Punkt 6, 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 z 

oddziałami dwujęzycznymi i sportowymi im. Janusza Kusocińskiego w Łomiankach. Punkt 7, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Przystań w Gminie Łomianki. Punkt 8, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 524/3 Dziekanów Polski, oznaczone w ewidencji gruntów i 

budynków jako wspólnota gruntowa Wsi Dziekanów Polski. Punkt 9, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej, polegającej na prawie 

przychodu i przejazdu przez działkę ewidencyjną nr 352 z obrębu 0001 Łomianki Miasto, stanowiącej 

własność Gminy Łomianki. Punkt 10, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom, której przedmiotem jest tu sama 

nieruchomość. Oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu części działki ewidencyjnej nr 142/34 i 142/36 z obrębu 0004 Dziekanów Leśny. Punkt 

11, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru działki nr 973/5 w Mieście Łomianki. Punkt 12, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru części Osiedla Łomianki Powstańców i 

części Sołectwa Łomianki Chopina między ulicą Rolniczą, a Aleją Chopina. Punkt 13, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Podróżna. Punkt 

14, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru działki nr 319 w Dąbrowie Leśnej, obręb ewidencyjny nr 1432054.0023. Punkt 15, 

przedstawienie sprawozdania Przewodniczącego Rady i Burmistrza z działalności między sesjami. 

Punkt 16, wnioski i zapytania mieszkańców. Punkt 17, wolne wnioski radnych. Punkt 18, zamknięcie 

obrad. Bardzo proszę, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie porządku obrad? Bardzo 

proszę, Pan Eliasz Grubiński.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, jako Przewodniczący Komisji Planowania i 

Zagospodarowania Przestrzennego, chciałbym zgłosić wniosek formalny o wykreślenie z porządku 

obrad punktu 12 i 13, z powodu błędów merytorycznych w przedstawionych Komisji projektów 

uchwał. Oraz z potrzebą ponownego przygotowania dokumentacji i ponownego rozpatrzenia przez 

Komisję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Rozumiem, że to jest wniosek formalny, tak? Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze? 

Nie widzę. Dziękuję. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania. Bardzo proszę, 2 projekty 



uchwał razem. Bardzo proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Szanowni Państwo, z 

automatu punkt 14 jest 12. Punkt 15, 13 i tak dalej. Jeszcze przepraszam bardzo, żeby formalności 

zadość się stało, a przeoczyłem na samym początku. Informuję, że zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o 

samorządzie gminnym, obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. W związku z RODO, udział w sesji Rady Miejskiej w Łomiankach wiąże się z 

przetwarzaniem danych osobowych w zakresie wizerunku lub głosu w przypadku wystąpień 

publicznych. Pełny tekst klauzuli informacyjnej znajduje się na drzwiach wejściowych auli 

widowiskowej. Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu 2. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łomianki na lata 2024-2034. Bardzo proszę 

Panią Naczelnik Wydziału Rozliczeń Finansowych i Budżetu, Pani Elżbieta Kilińska.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry Państwu. Ja przedstawię zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Łomianki 

na lata 2024-2034. Zgodnie ze zmianami, dochody ogółem zwiększono o 407215,39 złotych. Są to w 

całości dochody bieżące. W tym momencie dochody majątkowe nie uległy zmianie. Natomiast 

wydatki ogółem zwiększono o 407215,39 złotych. Z tego wydatki bieżące zwiększono o 406215,39 

złotych. A wydatki majątkowe zwiększono o 1000 złotych. Po zmianie dochody ogółem wynosić będą 

248243806,39 złotych. Natomiast wydatki ogółem wynosić będą 274788473,07 złotych. Przychody 

ogółem w roku budżetowym nie uległy zmianie i rozchody ogółem też nie uległy zmianie. Dokonano 

zmian również w załączniku nr 2. Dotyczą one tego, że dodano 2 przedsięwzięcia. A także dokonano 5 

zmian w przedsięwzięć. Ja przeczytam może nazwy tych przedsięwzięć. To jest 1, które zostało dodane 

to budowa i modernizacja boiska przy ulicy Waligóry. Jest to zadanie majątkowe, które ma być 

realizowane w latach 2021-2024. Było i będzie jeszcze. Oraz modernizacja, 2 zadanie to (...) 

Przepraszam, 2 przedsięwzięcie to modernizacja kompleksu sportowego Moje Boisko Orlik 2012 przy 

ulicy Wiślanej w Łomiankach Dolnych. Jest to również zadanie majątkowe, które będzie realizowane w 

latach 2024-2025. A związane jest z tym, że zabezpieczamy środki własne, bo będzie podpisana 

umowa na dofinansowanie. Dokonano również zmian w zakresie 5 przedsięwzięć. 1 to remont ulicy 

Żywicznej. 2 to remont ulicy Łąkowej. 3 to budowa Aleja Chopina. 4 przedsięwzięcie to budowa ulica 

Paderewskiego. I 5 modernizacja, poprawa, doprowadzenie do standardu zgodnego z obecnymi 

przepisami budynków komunalnych. I w zasadzie pełen zakres zmian obrazują te załączniki, które tam 

są. Także tyle bym mogła powiedzieć. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Budżetowej, Pan Marcin Kolwas, o opinię 

komisji. Bardzo proszę o włączenie mikrofonu. Bardzo proszę.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Nie widzę, dziękuję. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania. Bardzo proszę, 

Pan Radny Grubiński. Dziękuję bardzo. 19 głosów za, 1 głos przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Przechodzimy do projektu uchwały Nr 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Bardzo proszę Pani Naczelnik Wydziału Rozliczeń 

Finansowych i Budżetu.  

Kolejny mówca 

- Dokonując zmian w budżecie, zwiększa się dochody budżetu o kwotę 125470,68 złotych. Zwiększa 

się wydatki budżetu o kwotę per saldo 125470,68 złotych. Wynik budżetu, deficyt nie zmienia się i 

wynosi 26544666,68 złotych. Przychody budżetu pozostają bez zmian, a także rozchody budżetu 

pozostają bez zmian. Dochody bieżące zwiększają się o kwotę 125470,68 złotych. I dokonuje się zmian 

w dziale 756. Są to dochody od osób prawnych, osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających 



osobowości prawnej. To są wpływy stanowiące opłaty z tytułu opłaty od napojów alkoholowych 

otrzymanych z Urzędu Skarbowego. Natomiast wydatki bieżące zwiększa się o kwotę per saldo 

124470,68 złotych. I zmienia się to poprzez to, że w dziale 600 zmienia się wydatki o kwotę 1000 

złotych i przenosi się na wydatki majątkowe. Natomiast w rozdziale 851 54 wprowadza się kwotę 

125470,68 złotych. I zwiększa się wydatki na działania mające na celu realizację lokalnej 

międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu. I one będą 

środki wydatkowane zgodnie z gminnym programem profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania alkoholizmowi. I 3 zmiana to są wydatki majątkowe, zwiększa się o 

kwotę per saldo 1000 złotych i dokonuje się to na zadaniach, które są w załączniku. Także dziękuję 

bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Budżetowej, Pan Marcin Kolwas. Bardzo 

proszę o wyłączenie mikrofonu.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej 

uchwały? Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. Ja mam pytanie tutaj do Pani Naczelnik. Proszę nam 

powiedzieć, o ile oczywiście Pani jest przygotowana do tego mojego pytania. Jakie jest wykonanie 

budżetu po stronie dochodów za 8 miesięcy?  

Kolejny mówca 

- Bardzo proszę, Pani Naczelnik.  

Kolejny mówca 

- Znaczy nie mam takich danych, za 8 miesięcy. Jeszcze sprawozdania nie zostały do końca, znaczy 

wpłynęły, ale dopiero będą publikowane, bo jeszcze mamy czas. Także to są cząstkowe, na razie nie 

mamy ogólnych. Także za 8 miesięcy na dzień dzisiejszy nie jestem Panu w stanie powiedzieć.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Tak, no pytam się. Pani Skarbnik ma taki system, w którym sobie na bieżąco to sprawdza. Wiem o 

tym, bo raz, że z nią tyle lat współpracowałem. 2, na Komisji Budżetowej mi to spod palca wyciągnęła. 

Ale ja chciałbym wrócić do tego właśnie, jeśli chodzi o sam budżet, co się wydarzyło w czerwcu. Bo 

Państwo zaciągnęliście obligacje na 13 milionów i wtedy trwała taka dyskusja. Szkoda, że nie ma Pani 

Skarbniku. Ubolewam nad tym. Że tu będziemy małe wykonanie mieli, że dochodów, że tutaj 

zabraknie, że trzeba te obligacje, bierzcie obligacje. No i wzięła Rada obligacje. Ja wtedy szacowałem, 

że po I półroczu, bo mamy sprawozdanie już za I półrocze, będziemy mieli dochody na poziomie 52 do 

54% całorocznego budżetu. No tak szacowałem i o tym mówiłem na sesji, można wrócić, odsłuchać. 

No to mamy 56% wykonania po I półroczu. W związku z tym, proszę Państwa, chciałbym 

poinformować, że tak jak mówiłem, budżet idzie na 270 milionów złotych. Bo po I półroczu mamy 137 

milionów dochodów, a II połowa roku jest znacznie lepsza w sensie takim dochodowym. No i okazuje 

się, że to wzięcie obligacji, o które prosiłem, żeby się Rada Miejska wstrzymała przynajmniej do tego 

września, do tego października, właśnie do teraz, bo byśmy mieli już pełno informacji, pełen obraz 

tego, co się dzieje z dochodami. No spowodowałoby to, że tak naprawdę byśmy nie zadłużyli gminy, 

nie wzrósłby wskaźnik zadłużenia gminy. Gmina by miała dużo większe możliwości inwestycyjne. No 

niestety tak się nie stało. W związku z tym, pytam się o to wykonanie za 8 miesięcy, no bo będę ten 

temat drążył dalej, będę o tym przypominał. Bo się szykuje nam nadwyżka w granicach, nie wiem, 20-



30 mln w stosunku do tego pierwotnie planowanego budżetu. A proszę Państwa, pierwotnie 

planowaliśmy budżet na około 225 mln złotych. Teraz już jest planowany na 245 lub 246. Proszę mnie 

poprawić. Ale ja szacuję, że on będzie miał moim zdaniem minimum 260, może nawet 270 mln na 

koniec roku. I w związku z tym, te 13 mln obligacji było zupełnie niepotrzebne. I jak się człowiek 

spieszy to się wiadomo co, kto cieszy. I tylko tyle chciałem powiedzieć. Uważam, że takie pochopne 

decyzje wpływają na to, że my sobie, zwiększając wskaźnik zadłużenia, zmniejszamy możliwości 

inwestycyjne. A tych inwestycji w tym budżecie jest, proszę Państwa. Nawet mimo tych obligacji, 

które, przypomnę, nie wzięte zostały na inwestycje, tylko na pokrycie deficytu, czyli różnicy między 

dochodami i wydatkami. No tych inwestycji jest jak na lekarstwo, jest ich mało i nic się nie robi dalej z 

budżetem, nie reorganizuje się. Ale myślę, że jeszcze wrócimy do tego w wolnych wnioskach. Dziękuję 

bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- Populizm, populizm, populizm. Ważne jest wykonanie budżetu na koniec roku, a nie teraz miesiąc do 

miesiąca. To wcale to nie jest żadna adekwatność do czegokolwiek. Może być w 1 miesiącu tak, w 2 

inaczej. Chodzi na koniec roku. Szanowny Panie Radny, jest Pan w błędzie. Gdyby nie było wziętych 

obligacji, byśmy nie zrobili przetargów i Pan dobrze o tym wie i dlatego Pan populistycznie mówi, 

mówi, mówi. Kto chce to słuchać, to proszę bardzo. Proszę Państwa, możecie taką informację, jak to 

się mówi, łykać, ale to jest (...) Nie byłoby przetargów, nie byłoby tych inwestycji. Każdy kto choć 

odrobinkę jest w urzędzie, w inwestycjach, co miał odrobinę pojęcia wie, że bez tego by nie było. I 

dalej takie opowiadanie (...) Można to słuchać, ale myślę, że szkoda na to czasu. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Populizm, populizm, populizm. No nic innego nie zostaje mi powiedzieć, tylko właśnie, no zacytować 

w sumie Pana. To jak są realizowane inwestycje, to my wiemy. Jak jest Park & Ride, czy Park & Kiss, 

tak? Chyba w tej chwili na Dąbrowie miał być robiony przed wakacjami. Kiss & Ride, o tym też 

powiemy trochę więcej. Jak i boisko jest realizowane, zamiast w wakacje teraz. Jak przygotowywana 

jest ulica Wiślana, możemy długo na ten temat rozmawiać. Mieszkańcy sami w Internecie wypisują 

cały szereg błędów projektowych, błędów w planowaniu inwestycyjnym. W tym, że no niestety, ale po 

prostu to wszystko od początku zostało źle zaplanowane. A jeszcze Państwu dodam, że te obligacje 

były potrzebne, ale no niestety chyba raczej nie na inwestycje. Ja szacuję, że w tej chwili w urzędzie w 

ciągu ostatnich 3 miesięcy zostało zatrudnione około 20 osób. Jeżeli nawet byśmy przyjęli (...) Około, 

bo to nie tylko urząd, mówię we wszystkich instytucjach, będziemy myślę, że o tym więcej rozmawiać, 

bo to jest bardzo ciekawy temat, interesujący. Chciałbym Państwu powiedzieć, ukrywane są 

wynagrodzenia urzędników, chociaż jest to informacja publiczna, jawna. Próbuje się to ukryć.  

Kolejny mówca 

- Panie Radny, ale mówimy o uchwale (...)  

Kolejny mówca 

- Ale to cały czas dotyczy finansów.  

Kolejny mówca 

- O zmianach w budżecie. Niekoniecznie mówimy w tej chwili o zatrudnieniu, więc bardzo proszę na 

temat projektu uchwały.  

Kolejny mówca 

- Ale dlaczego Pan się wstydzi? Pana to też dotyczy, Panie Przewodniczący.  

Kolejny mówca 

- Ja się niczego, Panie Radny, nie wstydzę. Proszę Pana, do rzeczy.  



Kolejny mówca 

- Do rzeczy jest tak, że jeżeli nawet byśmy przyjęli, że średnie wynagrodzenie tych około 20 osób 

zatrudnionych w różnych instytucjach i w gminie by wynosiło miesięcznie 10000 złotych, no to rocznie 

jest to 2000400 złotych. I myślę, że to chyba był główny powód wzięcia obligacji. Natomiast 

ubolewam nad tym, że radni dopuścili do tego. Bo tak naprawdę my te pieniądze przejadamy, zamiast 

rzeczywiście wydawać na inwestycje. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- Proszę Państwa, jak tutaj Pan Radny powiedział, że na forach piszą na temat tych inwestycji, to jest 

Rusiecki i spółka.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Bardzo proszę Biuro Rady o 

przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 19 głosów za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się. Dziękuję 

za zwrócenie uwagi Panu Radnemu Krogulcowi. U nas co prawda w systemie na tabletach się 

zawiesiło, ale u Pani jest odnotowane, mówię o projekcie uchwały nr 2. Panie mają imienne 

głosowanie, więc będzie w protokole kto, jak głosował. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 4. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Leoncin, a Gminą Łomianki z zakresu współpracy w ramach 

funkcjonowania Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego. Bardzo proszę Panią Dyrektor Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Pani Dominika Kowalczyk-Ptasińska.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry. Szanowni Państwo, przedkładam do procedowania projekt uchwały, mający na celu 

wyrażenie zgody do zawarcia porozumienia międzygminnego między Gminą Łomianki, a Gminą 

Leoncin, dotyczący umieszczania naszych mieszkańców w Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym w 

Gródku. Placówka powstała w ramach resortowego programu mieszkalnego Ministerstwa Rodziny i 

Polityki Społecznej, Centra Opiekuńczo-Mieszkalne. I w 100% finansowana jest ze środków funduszu 

solidarnościowego. Jeżeli wyrazicie Państwo zgodę na podjęcie tej uchwały, nasi mieszkańcy nie będą 

ponosili absolutnie żadnej odpłatności za możliwość pobytu. Mieszkania przeznaczone są dla osób 

pełnoletnich, legitymujących się stopniem niepełnosprawności znacznym lub umiarkowanym. Na 

chwilę obecną Centrum posiada 13 miejsc całodobowych. Z pełną infrastrukturą dostosowaną do 

osób niepełnosprawnych, zapewniających całodobowe wyżywienie, zamieszkanie. Gwarantują także 

dostęp do lekarzy specjalistów, rehabilitantów, a także lekarzy medycyny rodzinnej. Dziękuję, Panie 

Przewodniczący.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo serdecznie, Pani Dyrektor. Proszę jeszcze chwilkę zostać, gdyby były pytania. Bardzo 

proszę Przewodniczącego Komisji Społecznej, Pana Wojciecha Morycińskiego, o opinię.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Komisja Społeczna zaopiniowała pozytywnie ten projekt.  

Kolejny mówca 

- Bardzo serdecznie dziękuję. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do Pani 

Dyrektor? Bardzo proszę, Pan Radny Rusiecki. Bardzo proszę.  

Kolejny mówca 

- Tak. Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie takie bardziej do Burmistrza. Czy 

Burmistrz był w tym ośrodku? Bo ja postanowiłem pojechać zobaczyć, jakie tam rzeczywiście są 

warunki. Czy tylko Pani Dominika była, Pani Dyrektor?  

Kolejny mówca 

- Nie, razem z Panem Burmistrzem wizytowaliśmy. Byliśmy zaproszeni przez Wójta na obejrzenie tego 



mieszkania, tego budynku.  

Kolejny mówca 

- No, bo tam to tak źle to trochę wygląda, mi się wydaję. Pewnie to jest w trakcie remontu bardziej, 

bo tam rzeczywiście jakieś prace się toczyły.  

Kolejny mówca 

- W środku wygląda bardzo dobrze. Jest to nowy budynek, który powstał w 2022 roku, dokładnie 1 

listopada. Mieszkania, mówię o pokojach, są naprawdę w bardzo dobrym stanie. Jest catering, który 

dowozi, jest winda dla osób niepełnosprawnych. Jest pełna obsługa, łącznie z osobami zatrudnionymi 

na stanowisku, osób sprzątających, jak i rehabilitantów. Jest kierownik tego ośrodka. Z zewnątrz być 

może trwają prace remontowe, bo jest to budynek przekształcony po byłej szkole podstawowej. 

Natomiast wewnątrz absolutnie nie ma tutaj możliwości na chwilę obecną do czegokolwiek się 

doczepić, że tak powiem. My wizytę odbyliśmy około miesiąca temu.  

Kolejny mówca 

- Jasne, dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Czy ktoś z Państwa Radnych? Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- To znaczy, że Pan Radny chyba pojechał na darmo, bo w środku nie był i tylko chyba klamkę 

pocałował.  

Kolejny mówca 

- Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać jeszcze głos? Bardzo proszę. Nie widzę. Pani Dyrektor, bardzo 

serdecznie dziękuję. Biuro Rady proszę o przygotowanie głosowania. Pan Radny Dąbrowski. Dziękuję 

bardzo. 20 głosów za. Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr 56/451/2022, z dnia 28 kwietnia 2022 Rady Miejskiej w Łomiankach. W sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łomianki. Bardzo proszę 

Panią Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej, Pani Katarzyna Wrońska-

Trzpioła.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry. Witam wszystkich Państwa Radnych, Pana Burmistrza i wszystkich tu obecnych. 

Szanowni Państwo, to znaczy to są zmiany generalnie porządkowe i zmiany, rzekłabym, kosmetyczne. 

Generalnie rzecz biorąc zmieniła się ustawa o ochronie praw lokatorów. Na dzień dzisiejszy nie 

weryfikujemy wynagrodzeń. To znaczy mieszkaniec starający się o lokal komunalny, nie musi składać 

nam już żadnych zaświadczeń o dochodach. Jest deklaracja. Takie zmiany porządkowe musieliśmy 

powprowadzać. Jak Państwo widzicie, jeżeli chodzi o uchwałę matkę, to to są zmiany stosunkowo 

tylko, tak jak mówię, porządkujące. Pewne rzeczy wykreśliliśmy, ponieważ w uchwale one się 

powtarzały i były zbędne. Natomiast uważam, że ust. tylko 3, czyli jakby pkt 5 w tej naszej zmianie 

uchwały jest bardzo istotny, ponieważ jakby to był nacisk ze strony wojewody, żebyśmy literalnie 

nazwali, kto jakby potem te dalsze przydziały jakby w czyjej gestii są te przydziały, jeżeli chodzi o te 

lokale komunalne i lokale socjalne. I właśnie tutaj wybrzmiał ten cały ustęp, że to będzie społeczna 

kontrola nad tym trybem rozpatrywania, że to będzie komisja specjalnie powołana w obrębie Rady 

Miejskiej. Że to nie będą żadne subiektywne decyzje, tylko będzie to decyzja ogółu, tak? I będzie to 

decyzja przeanalizowana. Także to wszystko, bo jakby, no nie wiem, co tu więcej mogę dodać. 

Dziękuję bardzo. Pani Naczelnik, proszę jeszcze chwileczkę. Bardzo proszę o opinię Przewodniczącego 

Komisji Społecznej, Pana Wojciecha Morycińskiego.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt.  



Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do omawianego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję bardzo. Bardzo serdecznie dziękuję Pani Naczelnik. Biuro Rady proszę o 

przygotowanie głosowania. Pan Radny Tomasz Dąbrowski. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. 

Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 z oddziałami dwujęzycznymi, sportowymi im. Janusza 

Kusocińskiego w Łomiankach. Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

Pana Jarosława Białobrzeskiego, o opinię.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 30 lipca, przy obecności 3 

członków Komisji, jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Jest obszerne 

uzasadnienie na odwrocie. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie 

głosowania.  

Kolejny mówca 

- Bo żeby nie było pomyłek w głosowaniu, może Państwo by doprecyzowali. Jeżeli mamy, głosujemy za 

tym, że nie jest napisane tutaj głosowanie w sprawie. To jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi, ale to nie jest za rozpatrzeniem.  

Kolejny mówca 

- Ale jest w §1, jeżeli mogę, tak? Uznaje się skargę, z dnia 5 czerwca 2024 roku, na Dyrektora Szkoły 

Podstawowej nr 3 z oddziałami dwujęzycznymi, sportowymi im. Janusza Kusocińskiego w Łomiankach, 

za bezzasadną. Czyli Panie Mecenasie, potwierdzamy ten paragraf, głosując za. Dziękuję bardzo. 15 

głosów za, 0 przeciw, 5 osób wstrzymujących się. Dziękuję bardzo. Punkt 7, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Przystań w Gminie Łomianki. Bardzo proszę Naczelnik 

Wydziału Geodezji, Pani Magdalena Gartel.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry Państwu. Do urzędu wpłynął wniosek właściciela działek ewidencyjnych 1577 i 1578 z 

obrębu 10, Łomianki Dolne, o nadanie nazwy ulicy Przestań, drodze wewnętrznej. W związku z 

koniecznością przypisania numeracji porządkowej dla nowo budowanych i planowanych budynków 

mieszkalnych. Rada Sołecka zaopiniowała pozytywnie nazwę ulicy. Także droga Rado, proszę o opinię 

w tej sprawie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Pani Naczelnik. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Technicznej, Pan Kamil 

Kaczyński. Bardzo proszę jeszcze chwilę zostać, Pani Naczelnik.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, jednogłośnie opinia jest pozytywna.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do projektu uchwały? Nie 

widzę, dziękuję bardzo. Dziękuję serdecznie, Pani Naczelnik. Biuro Rady proszę o przygotowanie 

głosowania. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Punkt 8, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 524/3 z 

obrębu 0005 Dziekanów Polski, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako wspólnota 

gruntowa Wsi Dziekanów Polski. Bardzo proszę jeszcze raz Pani Naczelnik Wydziału Geodezji, Pani 

Magdalena Gartel.  

Kolejny mówca 

- Tak więc uchwała dotyczy nieodpłatnego nabycia przez Gminę Łomianki, własności nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną 524/3 z obrębu 5, Dziekanów Polski, o powierzchni 5456 m2, 



oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako wspólnota gruntowa Wsi Dziekanów Polski. Działka 

będzie przeznaczona na cele, o których mowa w art. 24 ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia, o gospodarce 

nieruchomościami, związanej z realizacją zadań własnych gminy. Nieruchomość ma przeznaczenie jej 

na zadań własnych gminy, obejmujących zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty w zakresie 

między innymi edukacji publicznej, zieleni gminnej i zadrzewień.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Technicznej, Pan Kamil Kaczyński.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Komisja Techniczna zaopiniowała ten projekt uchwały pozytywnie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, 

dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo, Pani Naczelnik. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie 

głosowania. Pan Radny Grubiński. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Przechodzimy do punktu 9. 

Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

gruntowej, polegającej w prawie przechodu i przejazdu przez działkę ewidencyjną nr 352 z obrębu 

0001 Łomianki Miasto, stanowiącej własność Gminy Łomianki. Bardzo proszę Panią Naczelnik 

Wydziału Geodezji, Pani Magdalena Gartel.  

Kolejny mówca 

- Uchwała dotyczy naprawy prawa przechodu i przejazdu przez nieruchomość stanowiącą własność 

Gminy Łomianki. Jest to działka 352 z obrębu 1, Łomianki Miasto. Właściciele zwrócili się do gminy z 

prośbą o możliwość ustanowienia służebności gruntowej przejazdu i przejścia poprzez tą działkę. Do 

2023 roku niestety gmina nie miała takiej możliwości, ponieważ nie było w zasobie. Od 2023 roku 

działka jest w zasobie gminnym. W tym momencie mamy możliwość ustanowienia takiej służebności. 

Ta służebność jest służebnością odpłatną, bo niestety innej możliwości nie przewiduje ustawa o 

gospodarce nieruchomościami. W uchwale zaproponowaliśmy jednorazowe wynagrodzenie za 

ustanowienie służebności, w wysokości 20216 złotych. I to chyba byłoby wszystko na ten temat.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Pani Naczelnik. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Technicznej, Pan Kamil 

Kaczyński.  

Kolejny mówca 

- Opinia pozytywna.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. Dziękuję. Dziękuję bardzo, Pani Naczelnik. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie 

głosowania. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działki ewidencyjnej nr 142/34 i 142/36 z obrębu 

0004, Dziekanów Leśny. Bardzo proszę Pani Naczelnik Wydziału Geodezji, Pani Magdalena Gartel.  

Kolejny mówca 

- Dotychczasowy najemca zwrócił się z wnioskiem, z prośbą o wynajem nieruchomości 142/34 i 

142/36 z obrębu 0004, Dziekanów Leśnych. Najemca wynajmuje od nas te nieruchomości od 2015 

roku. W dniu 31 sierpnia skończyła się umowa najmu, stąd wniosek o kolejną umowę na powyższe 

nieruchomości. Dodam, że powyższe nieruchomości znajdujące się w zasobie, są wykorzystywane 

jako ogród przydomowy.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Pani Naczelnik. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Technicznej, Pan Kamil 

Kaczyński.  



Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, pozytywna jest opinia, jak najbardziej.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie? Nie widzę, dziękuję. Już 

teraz dziękuję Pani Naczelnik. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania. Pan Radny 

Rusiecki. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Przechodzimy do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru działki nr 973/5 w Mieście 

Łomianki, obręb ewidencyjny 1432054.0005. Bardzo proszę Naczelnika Gospodarki Przestrzennej, 

Pana Łukasza Fabrowicza.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry Państwu. Uchwała dotyczy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działki 973/5. Działka położona jest w Łomiankach, obręb nr 5 przy skrzyżowaniu ulicy Wiejskiej i ulicy 

Rolniczej. Cała uchwała intencyjna była podjęta 30 września 2021 roku. Obszar planu jest o 

powierzchni 547 m2, więc całkiem niewiele. Obecnie na działce usytuowany jest budynek mieszkalny 

z usługami w parterze. Usługi w parterze, od razu powiem, tutaj nie przekraczają 30%. Z tego względu, 

że aktualnie obowiązujący plan miejscowy nie dopuszcza możliwości, żeby było więcej. Obecnie 

działka znajduje się na terenie planu Łomianki Centrum. Jest to plan, który był uchwalony w 2010 

roku. Przeznaczenie tego terenu w planie miejscowym to jest teren zabudowy mieszkaniowej, 

jednorodzinnej, intensywnej. I niewielki fragment działki jest również przeznaczony pod ulicę 

Rolniczą. Procedura związana ze sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, związana jest bezpośrednio z chęcią zmiany przeznaczenia tego terenu na cele 

usługowe. Tak naprawdę cała procedura prowadzona jest na wniosek właściciela tej nieruchomości. 

Właściciel nieruchomości w tym budynku mieszkalnym z częścią usługową, chciałby w całości ten 

budynek przeznaczyć na cele usługowe i prowadzić tam przedszkole. Rozwiązania przyjęte w projekcie 

planu miejscowego są zgodne z ustaleniami studium. Cały projekt planu miejscowego pozytywnie 

przeszedł etap uzgodnień i opiniowania. I tutaj warto też powiedzieć, że na etapie wyłożenia projektu 

planu do publicznego wglądu, nie było żadnych uwag mieszkańców. Nie było również uwag właściciela 

nieruchomości. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Przewodniczący Komisji Planowania i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Radny Eliasz Grubiński.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Komisja Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego jednogłośnie 

zaopiniowała pozytywnie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Bardzo proszę, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę, dziękuję. Dziękuję, Panie Naczelniku. Bardzo proszę Biuro Rady o przygotowanie 

głosowania. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. Przechodzimy do punktu 12. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru działki nr 319 w 

Dąbrowie Leśnej, obręb ewidencyjny nr 1432054.0023. I bardzo proszę Pana Naczelnika Wydziału 

Planowania, Pan Łukasz Fabrowicz.  

Kolejny mówca 

- Uchwała dotyczy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 319. Działka 319 

położona jest w Łomiankach, obręb 0023 przy ulicy Pionierów. Uchwała intencyjna została podjęta 

przez Radę Miejską 26 stycznia 2023 roku. Tutaj na samym początku wspomnę jeszcze o tym, że 

nieruchomość stanowi własność Gminy Łomianki. Została ona przekazana gminie przez Wojewodę, 

umową darowizny. Natomiast w tej umowie darowizny była informacja, był cel przekazania tej 

nieruchomości. Jest to cel budowy i utrzymania samorządowych instytucji kultury oraz zaspokojenia 



zbiorowych potrzeb wspólnoty w zakresie budownictwa mieszkaniowego i powiększenia gminnego 

zasobu mieszkaniowego. Wobec powyższego, ten zapis w umowie zmusił nas niejako do zmiany 

przeznaczenia tego terenu. Obecnie działka jest objęta miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego. Jest to plan Dąbrowa Leśna, etap 3. W tym planie działka przeznaczona jest pod 

zabudowę mieszkaniową wielorodzinną i niewielki fragment przeznaczony jest pod drogę publiczną. 

Jeżeli chodzi o studium to projekt planu miejscowego jest zgodny ze studium, nie narusza jego 

ustaleń. Działka 319 jest zabudowana 2 budynkami mieszkalnymi. 1 jest to budynek mieszkalny 

wielorodzinny, gdzie mamy lokale komunalne. Natomiast 2 budynek jest to budynek zabytkowy z 

1927 roku. Ten budynek jest wpisany do rejestru zabytków. Na samym początku procedury, 

figurowała działka 319. Natomiast w toku opracowywania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, działka została podzielona. I w tej chwili mamy działkę 319/1 i działkę 319/2. Na 

działce 319/1 zlokalizowany jest budynek wielorodzinny i przeznaczenie tego terenu pozostaje bez 

zmian względem tego istniejącego planu, czyli teren zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej. 

Natomiast na działce 319/2 znajduje się zabytkowa willa i ten teren będzie przeznaczony pod usługi 

kultury i rozrywki. Projekt planu miejscowego oczywiście przeszedł pozytywnie etap uzgodnień i 

opiniowania. Natomiast na etapie wyłożenia planu do publicznego wglądu, zostały złożone 3 uwagi. I 

teraz poproszę głównego projektanta, Panią Karolinę Ciulkin, o omówienie tych uwag.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję, Panie Naczelniku. Ale ja na początek jeszcze poproszę Przewodniczącego Komisji 

Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, Pana Radnego Eliasza Grubińskiego, o opinię do 

projektu tej uchwały.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo i teraz bardzo proszę Panią. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Zgodnie z wykazem stanowiącym załącznik nr 2 do projektu uchwały, wykaz ten 

zawiera nieuwzględnione uwagi. Bo spośród tych 3 uwag, o których wspominał Pan Naczelnik, 4 

punkty, bo każda z tych uwag zawierała przynajmniej po kilka punktów, 4 punkty zostały 

uwzględnione. Pozostałe punkty zostały przez Burmistrza nieuwzględnione. I te wszystkie 

nieuwzględnione uwagi muszą być najpierw przegłosowane przez Radę. Więc ja po kolei, tak jak one 

są w tym wykazie wykazane, będę czytać treść tych uwag. Bo zgodnie z nowym rozporządzeniem w 

sprawie zakresu projektu planu, już w załączniku nr 2 nie zamieszcza się treści uwagi, tak jak to było 

kiedyś. Także ja treść przeczytam, a potem szybciutko opowiem, dlaczego uwaga została 

nieuwzględniona. Więc uwaga nr 1.1. Tutaj był wniosek o eliminację z terenu wpisanego do rejestru 

zabytków funkcji zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej poprzez likwidację terenu oznaczonego 

symbolem MW i przeznaczenie całego obszaru planu pod funkcję UK. Uwaga została nieuwzględniona 

z uwagi na fakt, iż na terenie MW istnieje budynek mieszkalny wielorodzinny z lokalami komunalnymi. 

A Mazowiecki Wojewódzki Konserwator Zabytków dokonał uzgodnienia planu w zaproponowanej 

formie. Czy są jakieś uwagi, pytania?  

Kolejny mówca 

- Bardzo proszę. Jeżeli nie widzę, to dziękuję i głosujemy teraz po kolei uwagę. Bardzo proszę Biuro 

Rady o przygotowanie głosowania. I głosujemy za nieuwzględnieniem.  

Kolejny mówca 

- Kto jest za nieuwzględnieniem uwagi?  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. 17 głosów za, 0 przeciw, 3 osoby wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. Przechodzimy 

do uwagi 1.3, tak? Bardzo proszę.  



Kolejny mówca 

- Tak. Punkt 2 został uwzględniony. Punkt 3 dotyczył usunięcia w §9 pkt 4 ustaleń litery E i F. Uwaga 

została nieuwzględniona, gdyż pojęcie dogęszczenia zabudowy, nie ma wprawdzie definicji prawnej, 

jednak jest zrozumiałe na podstawie znaczeń tych słów w języku polskim. Budynek gospodarczy jest 

potrzebny chociażby do składowania narzędzi, do pielęgnacji otoczenia zabytkowego budynku. Jest to 

1 z wniosków, jakie w toku opracowywania projektu planu zgłaszały nasze wewnętrzne wydziały, które 

zajmują się opracowaniem projektu budowlanego i projektu przebudowy dla tego zabytkowego 

obiektu.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy są pytania do tej uwagi? Nie widzę. Bardzo proszę Biuro Rady o 

przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. 

Dziękuję bardzo. Uwaga 1.4.  

Kolejny mówca 

- Treść uwagi w §9 pkt 10 litera D tiret 4, dodać z wyłączeniem zabytkowej willi. Uwaga nie zostało 

uwzględniona, gdyż brak podstaw do nakładania na gminny obiekt, tak dużego ograniczenia. 

Mazowiecki Wojewódzki Konserwator Zabytków dokonał uzgodnienia planu w zaproponowanej 

formie. A montaż urządzeń odnawialnych źródeł energii na budynku zabytkowym musi i tak zostać 

zaakceptowany przez konserwatora zabytków, bo budynek jest wpisany do rejestru. Tak więc 

ewentualne montaż takich urządzeń będzie i tak wymagał zgody konserwatora.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwa Radnych. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady o 

przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. 

Dziękuję bardzo. Uwaga 1.6.  

Kolejny mówca 

- Tak. Uwaga 1.5 była uwzględniona, więc uwaga 1.6 o treści na rysunku planu, linię zabudowy 

poprowadzić po elewacji budynku zabytkowego w przyziemiu. Uwaga nie została uwzględniona, gdyż 

konserwator zabytków nie zażądał takiego rozwiązania. Być może dostosowanie budynku do nowej 

funkcji, czyli usług kultury i rozrywki oraz do specjalnych potrzeb np. osób z niepełnosprawnościami, 

może wymagać drobnej ingerencji w bryłę budynku, w takim zakresie, w jakim będzie to 

akceptowalne oczywiście dla konserwatora zabytków. Poprowadzenie linii zabudowy po elewacji, 

uniemożliwi jakiekolwiek działania np. zwiększenie funkcjonalności obiektów i dlatego też uwaga 

została nieuwzględniona.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwa Radnych. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. Uwaga 1.7.  

Kolejny mówca 

- Uwaga 1.7 o treści na rysunku planu zlikwidować teren MW i powiększyć teren UK. Oraz ustalić 

obszar zabudowy w miejscu istniejącego budynku z mieszkalniami komunalnymi. Uwaga nie została 

uwzględniona z tych samych powodów, dla których nie została uwzględniona uwaga 1.1. Czyli na 

terenie MW istnieje budynek mieszkalny wielorodzinny z tymi lokalami, a konserwator dokonał 

uzgodnienia planu w zaproponowanej formie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwo Radni. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady o 

przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do uwagi 2.1.  

Kolejny mówca 

- Uwaga o treści przeznaczenie całego obszaru planu pod funkcję UK z wyjątkiem trójkąta widoczności 

ulicy Pionierów, oznaczonego symbolem KDD. Tutaj mamy to samo uzasadnienie. Czyli na terenie MW 



istnieje budynek mieszkalny wielorodzinny i konserwator uzgodnił zaproponowany projekt planu.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwa Radnych. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady o 

przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 17 głosów za, 0 przeciw, 3 osoby wstrzymujące się. 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do uwagi 2.3.  

Kolejny mówca 

- Uwaga 2.3, to jest ta sama treść co uwaga 1.3. Czyli w §9 pkt 4 usunąć literę E i F. Więc tutaj 

uzasadnienie jest to samo, czyli pojęcie zagęszczenia budynkami, nie ma wprawdzie definicji prawnej, 

jednak jest zrozumiałe na podstawie znaczenia literalnego tych słów. Budynek gospodarczy jest 

potrzebny chociażby do składowania narzędzi, do pielęgnacji otoczenia zabytkowego budynku.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwa Radnych. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. Uwaga 2.4.  

Kolejny mówca 

- Uwaga 2.4 jest tej samej treści co uwaga 1.4. Czyli w §9 pkt 10 litera D tiret 4, dodać z wyłączeniem 

zabytkowej willi. I tutaj tak samo brak podstaw do nakładania na gminny obiekt tak dużych ograniczeń 

w zakresie lokalizacji urządzeń OZE. Jeżeli gmina będzie chciała chociażby takie urządzenia 

zlokalizować na budynku, to będzie wymagało to zgody konserwatora zabytków.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwa Radnych. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. Uwaga 2.6.  

Kolejny mówca 

- Uwaga 2.6 jest tej samej treści co uwaga 1.6, czyli na rysunku planu linie zabudowy poprowadzić po 

elewacji budynku zabytkowego w przyziemiu. I uzasadnienie uwzględnienia jest takie samo, czyli 

konserwator nie zażądał takiego rozwiązania, a byłoby ono problematyczne dla gminy w momencie 

rozbudowy bądź dostosowania obiektu do nowej funkcji.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwa Radnych. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. Proszę odnotować, że Pan Radny Białobrzeski jest nieobecny przy tym głosowaniu. 

Dziękuję bardzo. 17 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się, przy 2 radnych nieobecnych. 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do uwagi 2.7.  

Kolejny mówca 

- Uwaga 2.7 jest tej samej treści co uwaga 1.7, czyli na rysunku planu zlikwidować teren MW i 

powiększyć teren oznaczony symbolem UK. Oraz ustalić obszar zabudowy w miejscu istniejącego 

budynku z mieszkaniami komunalnymi. No i tak jak było wcześniej, uwaga nie została uwzględniona, 

gdyż ten budynek istnieje i konserwator zaakceptował i uzgodnił projekt planu w zaproponowanej 

formie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwo Radni. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. 17 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Przechodzimy do uwagi 3.1.  

Kolejny mówca 

- Uwaga 3.1 o treści objęcie funkcją UK całej posesji wpisanej do rejestru zabytków, nie zostało 

uwzględnione z uwagi na to, że budynek mieszkalny istnieje na terenie MW. I konserwator zabytków 

dokonał uwzględnienia planów w zaproponowanej formie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwo Radni. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Przechodzimy do uwagi 3.2.  

Kolejny mówca 



- Uwaga o treści istniejącą bezwartościową zabudowę mieszkaniową powinny zastąpić obiekty służące 

kulturze i rozrywce. Nie została uwzględniona, gdyż istniejący budynek mieszkalny wielorodzinny 

stanowi część zasobu komunalnego. Gmina nie jest zasobna w grunty i budynki stanowiące rezerwę 

dla zapewnienia mieszkańcom nowych lokali komunalnych.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwo Radni. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. Pan 

Radny Dąbrowski. Dziękuję. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do uwagi 3.3.  

Kolejny mówca 

- Uwaga o treści umieszczenie w §8 zapisu o zachowaniu istniejącej zabudowy mieszkaniowej do 

czasu jej dekapitacji i rozbiórki nie została uwzględniona, gdyż przeznaczenie terenu MW pod 

zabudowę mieszkaniową wielorodzinną oznacza, iż istniejąca na tym terenie zabudowa mieszkaniowa 

może zostać nadbudowana, rozbudowana, przebudowana bądź wyremontowana, zgodnie z 

ustaleniami planu dla tego terenu. Tym samym uwzględnienie uwagi byłoby sprzeczne z ustalonym 

przeznaczeniem terenu.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwo Radni. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady. 

Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, 

czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać jeszcze głos do projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję bardzo. 

Proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania w całości projektu uchwały. Dziękuję bardzo. 18 

głosów za, 0 przeciw, 2 osoby wstrzymujące się, przy 1 radnym nieobecnym. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do punktu 13. Przedstawienie sprawozdania Przewodniczącego Rady i Burmistrza z 

działalności między sesjami. Informuję, że otrzymaliście Państwo na maila takie sprawozdania. Czy 

ktoś z Państwa chciałby? Bardzo proszę, Pan Radny.  

Kolejny mówca 

- Tak. Do sprawozdania.  

Kolejny mówca 

- Proszę się zgłosić. Pan Radny Rusiecki. Bardzo proszę.  

Kolejny mówca 

- Ja mam takie pytanie do Pana Przewodniczącego, bo ja zarówno w czerwcu jak i chyba w sierpniu, 

możemy to sprawdzić, wysłałem do Pana 2 maile. W sprawie Przewodniczący wyłącznie organizacja i 

prowadzenie sesji, ustawa mówi wyraźnie o kompetencjach Pańskich. Chciałbym zwrócić Państwu 

uwagę, że jako członek Komisji Rewizyjnej do dzisiaj nie ma planu pracy Komisji Rewizyjnej. Ja 

mówiłem o tym w czerwcu na I posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Wobec tego, Komisja Rewizyjna jest, 

jak gdyby sparaliżowana, nie może podejmować w zasadzie nic więcej. Sama z własnej inicjatywy 

zgodnie z, no tutaj jest bogate orzecznictwo, nie ma prawa sobie ustalać planu pracy komisji. W 

związku z tym, musi to zrobić Rada. W związku z tym, zwróciłem się do Pana Przewodniczącego z 2 

chyba mailami. Możemy wrócić, żeby to potwierdzić. Za chwilę mogę sprawdzić w każdej chwili. O to, 

żeby przekazał Pan taką informację do Rady Miejskiej, żeby radni złożyli wnioski dotyczące tego, czym 

Komisja Rewizyjna ma się w tym roku zajmować. Proszę Państwa, my już mamy październik, a planu 

pracy Komisji Rewizyjnej nie ma. No to czy to jest Komisja Rewizyjna, czy to jest, nie wiem, atrapa, czy 

się boicie czegoś? Nie wiem, no bo nie ma nic strasznego. Ja, dlatego prosiłbym, korzystając z okazji, 

że właśnie w sprawozdaniu Przewodniczącego nie ma tej informacji. To jest nawiązanie do tego, o co 

tutaj, dotyczącego tego punktu. No chciałbym prosić jednak, żeby Pan Przewodniczący rozesłał te 

pismo do, a może dzisiaj nawet ogłosić oficjalnie już. Ja nie jestem do tego, jak gdyby upoważniony, 

tylko Pan jako Przewodniczący. Do tego, żeby komisja, żeby Pan jako Przewodniczący zebrał te wnioski 

tego planu pracy Komisji Rewizyjnej, nie wiem, może już na ten rok i na przyszły jednocześnie. No, bo 

jeżeli my nawet zrobimy ten plan pracy w październiku na sesji, no to, kiedy ta komisja będzie 



pracowała i co my skontrolujemy przez 3 miesiące? Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Nie wiem czy 2, czy 1, faktycznie Pan 1 takiego maila wysłał do mnie. Potwierdzam. 

Szanowny Panie, plan Komisji Rewizyjnej powinien powstać do końca stycznia. Jesteśmy od maja. Nie 

biorę odpowiedzialności za to, że poprzednia kadencja takiego planu nie przyjęła. Są to, nie chcę 

oceniać, czy zaniedbania, czy niechęć poprzedniej kadencji. Zapewniam Pana, że plan pracy Komisji 

Rewizyjnej tej kadencji powstanie zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Zostało nam 3 czy 4 

miesiące do końca. Jakby po konsultacji z Radcą Prawnym będziemy zbierać i składać wnioski nie do 

mnie, a do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, żeby przyjąć plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 

rok. Ale podpowiem również, Panie Radny, że zgodnie ze statutem, nie pamiętam który paragraf, nie 

będę strzelał, żeby nie wprowadzić w błąd, możemy to za chwilę sprawdzić. Jest taki zapis, że Rada 

Miejska może doraźnie kontrolować, zlecić kontrolę danej jednostki czy danego kawałka działalności 

Burmistrza. Jak do tej pory z Pana strony nie padł taki wniosek do Komisji Rewizyjnej czy do Rady 

Miejskiej, żeby Rada Miejska przyjęła Pana wniosek o kontrolę tego co miałby Pan życzenie, czy widzi 

Pan jakieś nieprawidłowości. A zezwala bez planu pracy Komisji Rewizyjnej, zlecić doraźną kontrolę w 

każdej chwili, kiedy tylko Radny Rady Miejskiej w Łomiankach ma taką chęć. To tyle odpowiadając na 

Pana pytanie.  

Kolejny mówca 

- No dziękuję, Panie Przewodniczący. To w takim (...)  

Kolejny mówca 

- Wiem, że zgłosił się Pan ad vocem, tak? Bo nie widzę, a następny jest Pan Kamil Kaczyński. Bardzo 

proszę, Pan Radny Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Oczywiście. Natomiast ja tak jak mówię, jest dość bogate orzecznictwo w tym zakresie, bo 

próbowały Komisje Rewizyjne ustalać sobie kontrole. Więc dlatego ja się tak troszeczkę trzymam, jak 

gdyby delikatnie z dala. Natomiast w tej sytuacji oczywiście proszę być przygotowanym, że złożę całą 

listę doraźnych kontroli jeszcze [niezrozumiałe]. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Kaczyński.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry Państwu. Ja mam pytanie do punktu 9. 5 sierpnia wpłynęło do Pana pismo dotyczące 

kanalizacji wodociągu na ulicy Odysei. Czy można wiedzieć jaka była treść tego pisma? Dziękuję. I do 

Burmistrza to też to sprawozdanie dotyczy, czy tylko do Pana Przewodniczącego? Aha, no to do Pana 

Burmistrza też mam pytanie a propos sprawozdania. Dotyczy punktu, już mówię, dotyczy przebudowy 

boiska w Dziekanowie Leśnym przy szkole. Tutaj widzę, że już został projekt zrobiony. I chciałbym się 

dowiedzieć, na czym ten projekt polega? Bo wcześniej rozmawiałem z Panem Naczelnikiem, żeby 

uwzględnić oświetlenie boiska razem z położeniem instalacji elektrycznej, tak żeby można było z 

boiska pobierać prąd w razie jakichś imprez. Nie wiem czy właśnie te punkty zostały uwzględnione. 

Dziękuję. To tylko tyle.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Odpowiadając na pytanie Pana Radnego Kaczyńskiego o punkt 9, to pismo 

wpłynęło do Burmistrza, do wiadomości Przewodniczącego Rady. Ja nie wiem czy nie zostało 

przekazane do wiadomości Radnym. Jeżeli Pan pyta, to pewnie nie. Znam sprawę, Ci Państwo byli u 

mnie również na dyżurze. Wyjaśniałem ją z Prezesem ZWIK-u w Łomiankach. Próbowałem udzielić 

odpowiedzi Państwu. Pan Radny Grubiński.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję. Ja mam pytanie do Pana Burmistrza, bo tam w punkcie już teraz nie widzę którym, 

natomiast w punkcie dotyczącym remont ulicy Wiślanej i Brzegowej. Tam padło takie sformułowanie, 



że została przygotowana dokumentacja pod uruchomienie przetargu. Więc chciałem to pytać czy ten 

przetarg już został ogłoszony, czy jeszcze nie? A jeżeli nie, to w jakim terminie dokładnie jest 

planowane jego ogłoszenie?  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Naczelnik Inwestycji, Pan Koc.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry. Tak, mam opracowaną dokumentację. W tym momencie procedujemy już jakby 

powiedzmy wewnętrznie, w przyszłym tygodniu chcemy ogłosić przetarg. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Dziękuję. Przechodzimy do punktu 14. Wnioski i zapytania mieszkańców. Widzę już 1 mieszkankę, 

Przewodniczącą Osiedla Prochownia. Bardzo serdecznie gratuluję. Zapraszam.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję. Dzień dobry. Panie Naczelniku Tomaszu, mam pytanie o Fabryczną, popękane studzienki. 

W maju było obiecane, że już będzie i nie ma.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Naczelnik.  

Kolejny mówca 

- Tak, potwierdzam, to nie zostało jeszcze naprawione. W tym momencie prosiliśmy jakby inwestora, 

który spowodował uszkodzenie tych studzienek, tak, o naprawienie tego. Nie spotykamy się z reakcją. 

Inwestor nie chce tego naprawić, względem tego jakby my już podjęliśmy działania, żeby te studzienki 

naprawić. Te studzienki będą wykonane w troszeczkę lepszej technologii, nie takiej tradycyjnej 

betonowej, tak żeby były bardziej odporne. Jakby wiem, że ta sytuacja jest niedogodna. Zajęliśmy się 

tym.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący i dziękuję, Panie Naczelniku. Bardzo proszę, kto z Państwa 

mieszkańców chciałby zabrać jeszcze głos? Zapraszam do mównicy. Bardzo proszę. Zapraszam. 

Witamy Panią byłą Radną. Bardzo nam miło. Witamy Pana, bardzo proszę się przedstawić.  

Kolejny mówca 

- Na początek to przeproszę, nie wiedziałem, że tu jest wejście górą i stąd to zamieszanie. Może tak, 

tak jak powiedziałem [niesłyszalne]. I bardzo miło mi jest Państwa przywitać, Panie Burmistrzu, 

szanowni Państwo i Panie Radne. Mamy taką wielką przyjemność w imieniu Agnieszki i Pawła, który 

jest tam na górze, zaprosić Państwa na wielkie wydarzenie sportowe, które będzie organizowane 

przez nas w Łomiankach. Już i środowisko biegowe też organizuje to wydarzenie. Ono się odbędzie 12 

października na terenie Kampinoskiego Parku Narodowego. I co jest istotne, Panie Burmistrzu, 

chcielibyśmy z tego miejsca bardzo serdecznie Panu podziękować za objęcie tego wydarzenia 

patronatem honorowym i dla nas to wielkie wyróżnienie. Na Państwa stołach jest przygotowane przez 

nas zaproszenie dla Państwa i dla wszystkich tych, którzy chcieliby wziąć w tym udział. Właśnie Pan 

pokazuje to zaproszenie i bardzo nam miło z tego powodu. Co jest istotne, impreza, którą 

organizujemy ma charakter integracyjny. Z 1 strony ta integracja polega na tym, że chcemy wszystkich 

mieszkańców Łomianek, ale też nie tylko Łomianek, bo okolicznych, zaprzyjaźnionych z nami 

miejscowości, zintegrować w takim sportowym wymiarze. I ten sportowy wymiar ma też bardzo 

szeroki aspekt. Bo z 1 strony bieg sztafetowy dla dorosłych, imprezy towarzyszące dla dzieci i co 

jeszcze, Agnieszka? Mamy Nordic Walking, tak jest. Dziękuję za tę podpowiedź. Czyli ta informacja 

krąży w mieście. To z naszej strony wielkie podziękowania jeszcze raz dla Pana Burmistrza i dla 

Państwa wszystkich, że nas wspieracie w tym wydarzeniu. I mamy nadzieję, że będziemy mieli okazję 

spotkać się na tym wydarzeniu już 12 października. To z mojej strony tyle, taki przydługi wstęp jak 

zawsze. Agnieszka, oddaję Tobie głos.  



Kolejny mówca 

- Ja niewiele mam już do dodania po Piotrze. Tylko chciałam powiedzieć, że to jest taka impreza, która 

była organizowana już od wielu lat na terenie gminy. Organizowała ją Łomiankowska Grupa Biegowa. 

To już jest IX edycja. W tym roku postanowiliśmy scalić środowisko biegowe w Łomiankach. I 

organizatorami jesteśmy my wszyscy, czyli 3 grupy biegowe, które lokalnie tutaj działają w naszej 

gminie. I bardzo serdecznie Państwa zapraszamy tutaj wszystkich, nie tylko tak towarzysko, ale też 

aktywnie. 6 km sztafeta. Pan Radny Paweł Stasiak już kiedyś biegł, nawet razem biegliśmy, więc 

serdecznie zapraszam i pozostałych. Można się sprawdzić. Mam nadzieję, że będzie fantastyczna 

atmosfera. Serdecznie też zapraszam Pana Burmistrza, Pana Przewodniczącego. Naprawdę warto 

biegać. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Cieszymy się, że się pojawiły uśmiechy na twarzy i serdecznie Państwa zapraszamy. Dziękujemy.  

Kolejny mówca 

- Dziękujemy bardzo Państwu. Dziękujemy bardzo serdecznie za zaproszenie. Obiecujemy, że 

będziemy. Może nie wszyscy aktywnie, ale jako kibice na pewno. Dziękujemy bardzo. Bardzo proszę, 

kto z Państwa mieszkańców chciałby zabrać jeszcze głos? Zapraszam serdecznie. Nie widzę. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 15, wolne wnioski radnych. Bardzo proszę Państwa Radnych. Bardzo proszę, 

Pan Radny Damian Sokołowski.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry, szanowni Państwo. Na wstępie chcieliśmy tutaj z Panem Radnym Wojciechem 

Morycińskim podziękować za zaproszenie na bieg i deklarujemy nasz udział w sztafecie. Więc będzie, 

że tak powiem, słowa wypowiedziane na głos, więc będzie tutaj łatwiej się z nich wywiązać. 2 sprawa, 

trafiło do mnie pismo mieszkańca Łomianek Dolnych. I chciałem zwrócić uwagę na 1 problem w 

związku ze zbliżającą się debatą na temat bezpieczeństwa. Bezpieczeństwo to nie są tylko włamania, 

ale to są też wypadki w różny sposób. Trafiło do nas pismo mieszkańca, do mnie na skrzynkę mailową, 

dotyczące parku przy ulicy Fabrycznej. A mianowicie tego miejsca dedykowanego do jazdy na 

rowerze. Według mieszkańca i też według tego co widziałem, bo korzystam z tego parku aktywnie z 

córką, młodzież ciut starsza korzysta w sposób niezgodny z regulaminem z tej strefy rowerowej. 

Rozjeżdża też tereny zielone i rozwala ogrodzenia. I jeżdżą w sposób bardzo agresywny, w taki, że już 

kilkukrotnie doszło do wypadków, gdzie zostało trafione mniejsze dziecko. Więc tutaj zgłaszam się z 

taką prośbą, żeby może uwzględnić ten temat w debacie na temat bezpieczeństwa, jak można by 

rozwiązać i zapewnić bezpieczeństwo też dzieciom w parku na tym miejscu dedykowanym do jazdy na 

rowerze. Bo to nie jest tor do jazdy wyczynowej, tylko to jest tor do jazdy rekreacyjnej i do nauki. 

Także dziękuję bardzo za głos.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Magdalena Cłapińska.  

Kolejny mówca 

- Szanowny Panie Burmistrzu, Państwo Radni, drodzy mieszkańcy, zanim zadam pytanie, to podziękuję 

pracownikom Urzędu obecnym, ale też poprzedniej kadencji, za kontynuowanie zadania 2022/12. To 

jest remont Orlika przy Szkole Podstawowej nr 1. Wiele spotkań i z inwestycjami, i z ICDS-em się 

odbyło przez ostatnie lata i cieszę się, że to boisko będzie remontowane. Mam nadzieję, że docelowo 

będzie ono zadaszone, żeby móc zwolnić sale sportowe, żeby mogły inne sporty poza piłką nożną też 

tutaj kontynuować i rozwijać nasze łomiankowskie talenty. Pytanie moje dotyczy również boiska. 17 

kwietnia została podpisana umowa na budowę kolejnego etapu boiska pełnowymiarowego przy ulicy 

Wiślanej 69. Ta inwestycja, zgodnie z informacją, którą otrzymałam, powinna zostać zrealizowana do 

27 września. To jest końcowy termin umowy. Dzisiaj nie widać, żeby ta inwestycja zbliżała się ku 

końcowi ta inwestycja. Chciałam się zapytać, czy jest jakiś aneks do umowy, czy będzie przedłużona 

realizacja tej inwestycji? Nie ukrywam, że sporo mieszkańców tutaj zadaje pytania, szczególnie, że tam 



część też jest wygrodzona i niedostępna do użytkowania. Następne pytanie moje dotyczy aplikacji 

mObywatel. Składając deklaracje np. na śmieci, jednak się składa to, co jakiś czas wypełniamy sporo 

dokumentów. Czy byłaby szansa, żeby wprowadzić jednak elektroniczną możliwość składania tego 

typu deklaracji? Nie ukrywam, że dla mieszkańców łatwiej by było oczywiście, po to jest ten 

mObywatel wprowadzony. Nie musielibyśmy wydłużać godzin pracy urzędników. Mam nadzieję, że ta 

kadencja spowoduje, że gmina będzie bardziej cyfrowa niż papierowa. Myślę, że dla 1 i 2 strony 

byłoby to dużo wygodniejsze. Na razie, dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- W sprawie boiska tak, będziemy aneksować. A w sprawie deklaracji, bardzo proszę Panią Katarzynę 

Wrońską, żeby powiedziała kilka zdań.  

Kolejny mówca 

- Na dzień dzisiejszy możemy przez ePUAP składać i jest to forma elektroniczna. Nie mam pojęcia czy 

przez mObywatela możemy. Wydaję mi się, że nie, bo jakby dostęp mamy ePUAP, dostajemy tam taki 

aktywny formularz, składamy i de facto podpisujemy go podpisem naszym elektronicznym. I on już 

jest zatwierdzony, on u nas jest w urzędzie, pojawia się i już jest złożona deklaracja. Rozumiem, że 

Pani Radnej o to właśnie chodzi. To znaczy nie wiem, kiedy nie zadziałało. Natomiast faktycznie była 

taka sytuacja z miesiąc temu, że były jakieś problemy z ePUAP-em, natomiast z informatykiem to 

rozwiązaliśmy. To była chwilowa i to była awaria ze strony ePUAP-u, ale generalnie działa.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry wszystkim Państwu. Mam pytanie do Pani Naczelnik Wydziału Edukacji. Doszły do mnie 

takie informacje, że nastąpiły jakieś drobne zmiany, ale niestety niekorzystne dla dochodów 

nauczycieli. Chodzi o wycieczki. Wiadomo, że wycieczka z małymi dziećmi stwarza dla nauczyciela 

dodatkowe wyzwanie poza szkołą. Jest to wielka odpowiedzialność. Chcielibyśmy, żeby ci nauczyciele 

te wycieczki organizowali jak najczęściej w miarę możliwości. Teraz jeżeli nauczyciel ma w tym samym 

czasie godziny ponadwymiarowe, na przykład pracuje, ma ileś godzin jako nauczyciel, ma etat i 

pracuje. Ale oprócz tego, ma ponadwymiarowe wyznaczone godziny w świetlicy. I załóżmy, w tym 

czasie, w którym jedzie na wycieczkę, nie może teraz, tak się dowiedziałam, wpisać tych godzin ze 

świetlicy, jakby zamiast tego czasu, który spędził na wycieczce. Czyli nie może wpisać, czyli jakby traci 

wynagrodzenie za godziny, które normalnie by odbył, tak, gdyby na tą wycieczkę nie pojechał. To jest 

1 sprawa. 2 sprawa, tutaj bym się musiała zapytać jeszcze, nie wiem, Pana prawnika. Czy jeśli, jest 

nauczyciel specjalista, nie wiem, rewalidacja czy logopedia, chodzi mi o takich, który ma umówione 

zajęcia z uczniami. Ma też wpisane w plan zajęcia z dzieckiem, które się na tych zajęciach nie pojawia. 

On jest w szkole, czeka, jest w gotowości, ale uczeń nie przychodzi. I wtedy też nie może tych zajęć 

wpisać do rozliczenia na fiszkach. Czy to jest zgodne z prawem? To raz. A jak do tych zmian również 

ustosunkowały, nie wiem, czy Państwo konsultowali te zmiany ze związkami zawodowymi. Bo wiem, 

że to jest jakaś zmiana, która jest w pewnym sensie niekorzystna dla nauczycieli. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo Pani Radnej. Bardzo proszę Pani Naczelnik Wydziału Edukacji, Pani Anna Grabowska.  

Kolejny mówca 

- Szanowna Pani Radna, godziny ponadwymiarowe to jest 1 temat. Tak zwane fiszki, czyli doraźne 

zastępstwo to jest kolejny temat. Godziny ponadwymiarowe przyznawane są Państwu zgodnie z 

organizacją, która jest zatwierdzana przez organ prowadzący, przedstawioną przez dyrektora i tych 

godzin niech nikomu zabrać jakby nie może. Faktycznie zdarzają się takie sytuacje, że uczeń nie 

uczestniczy w danych zajęciach, czy to specjalistycznych, czy też dodatkowych w ramach zajęć 



edukacyjnych. I wówczas ja troszkę się dziwię i słyszę coś nie bardzo a propos, zabiera się 

nauczycielowi godzinę. Przyznane godziny ponadwymiarowe, dostajecie Państwo na to angaż, więc tu 

się nikomu nic nie można zabrać. Natomiast fiszki, doraźne zastępstwa oczywiście zrealizowane, 

zapłacone. Niezrealizowane, niezapłacone. Jeśli chodzi o wycieczki, o tym o czym Pani wspomniała, 

nie wiem do końca jak jest to już przydzielone, tak, przez dyrektora i jaki jest przydział. Ale świetlica, 

to są znowu godziny świetlicowe nauczyciela. 1 słyszę, żebyśmy jakieś zabierali pieniążki za to, że 

nauczyciele jadą na wycieczkę w ramach opieki, czy też wychowawstwa, które mają z daną klasą. 

Muszę po prostu zapytać, w czym jest problem. Ale żadnych nie zabieraliśmy środków z dochodów, 

żeby tego nie finansować. Nauczycielowi należą się godziny wypracowane i za to są płacone środki 

finansowe.  

Kolejny mówca 

- Przepraszam, chodzi mi po prostu o to, że jeżeli na przykład ktoś ma, nie chodzi o ponadwymiarowe, 

które są wpisane, tak?  

Kolejny mówca 

- Tak.  

Kolejny mówca 

- To jest zupełnie inaczej, dostaje się to w pensji. Natomiast chodzi mi o te nadliczbowe, tak? Na 

zasadzie takiej, że nauczyciel ma, idzie do świetlicy na przykład, tak? I w tym momencie, w którym 

jedzie na wycieczkę z dziećmi, to traci te godziny, tak? Zajmuje się dziećmi, tylko gdzie indziej, 

prawda? No fizycznie zajmuje się na wycieczce, a nie w świetlicy. Więc jakby jedzie, no umówmy się 

za darmo, no robi to społecznie. A dużo bardziej odpowiedzialna i trudna jest praca na wycieczce niż 

w świetlicy, umówmy się, więc o to mi chodzi.  

Kolejny mówca 

- Nie wiem, nie znam tej sytuacji. Po prostu muszę się przyjrzeć tematowi, czy rzeczywiście tak jest. 

Tak być nie powinno i myślę, że tak nie jest. Ale co się zadziewa, to po prostu pozwoli Pani, że ja 

porozmawiam sobie (...)  

Kolejny mówca 

- A z tą gotowością?  

Kolejny mówca 

- No więc gotowość wynika przy godzinach ponadwymiarowych, stałych, przydzielonych, jest 

nauczyciel gotowy i musi być zapłacone. Ale na, jeśli chodzi o doraźne zastępstwa, czyli umówienie 

się, dyrektor danej szkoły potrzebuje dziś, nie ma nauczyciela, który powinien realizować dane zajęcia 

i prosi o doraźne zastępstwa nauczyciela innego. No jeśli on ich nie zrealizuje, no nie możemy zapłacić 

za coś, co nie jest zrealizowane.  

Kolejny mówca 

- Ja miałam kiedyś zajęcia indywidualne z uczniem, na które przyjeżdżałam do domu i się okazywało, 

że uczeń jest chory. Ja miałam na to czas przeznaczony, benzynę spaliłam, a dziecko było chore i ja tej 

godziny nie wpisywałam, bo ona się nie odbyła.  

Kolejny mówca 

- Oczywiście. Znaczy nie wpisywała Pani, rozumiem, ale to były tak zwane doraźne zastępstwa, czyli te 

fiszki, o których my mówimy, gdyż Państwo tu nie wszyscy wiedzą, o czym my mówimy. No, ale jakby 

taka jest sprawozdawczość tych godzin, tak, danego nauczyciela. No to tak jak i my, no jeśli nie 

przepracujemy na jakiegoś zadania, no nie mamy zapłacone, tak? Inną rzeczą jest pełen etat, czy też 

etat ponad wymiar, on jest usankcjonowany angażem na dany rok szkolny i wtedy nie ma dyskusji. 

Jest tak, że nauczyciel nie zrealizuje danych zajęć. Aczkolwiek wiem, że Państwo współpracujecie z 

dyrektorami. I w momencie, kiedy nie realizujecie danej godziny, a możecie wesprzeć w innych 

zadaniach szkołę czy też innego ucznia, to to Państwo robicie. No i jakby wykonujecie swoją pracę, za 

którą są zapłacone pieniążki.  



Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Tylko chciałabym, żeby Pani sprawdziła te wycieczki, jak to jest.  

Kolejny mówca 

- Dobrze. Dla mnie taka nowa rzecz, troszkę coś nie bardzo, ale ja muszę to sprawdzić, dobrze?  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo Pani Radnej. Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Bardzo proszę, Pan Radny Paweł 

Stasiak.  

Kolejny mówca 

- Szanowni Państwo, dzień dobry. Chciałbym wystąpić z wnioskiem o zwołanie Komisji 

Bezpieczeństwa. Ze względu na to, że przed nami kilka takich ważniejszych wydarzeń, na których 

warto by było żebyśmy mieli jakieś stanowisko, a myślę, że też dla mieszkańców. Tematy 

bezpieczeństwa na drogach, po ostatnich wypadkach na skrzyżowaniu Armii Poznań i ulicy Rolniczej, 

jak również w stłuczkach na ulicy Cienistej i pewnie też w innych miejscach, są ważne. Dochodzi do 

tego jeszcze spotkanie z Policją, na którym warto by było też wypracować w ramach Rady i w ramach 

uprawnień Rady, jakieś stanowisko odnośnie poziomu bezpieczeństwa w naszej gminie. Szanowni 

Państwo, zbliża się już ten okres, powiedzmy, gdzie te dni są coraz krótsze, a noce są coraz dłuższe. 

Pojawiają się już 1 o włamaniach, o jakichś ludziach, którzy się kręcą gdzieś w czapkach, w 

terrorystkach i dokonują włamań lub jakichś przeglądów mienia. No chcielibyśmy jakby jakoś 

zareagować. Są też wnioski ze Straży Pożarnej o wsparcie kilku tematów. Także myślę, że jest 

przestrzeń taka, żeby się spotkać już, porozmawiać i zastanowić się też, co będzie przed nami w 

następnym roku stało. Także serdeczna prośba z mojej strony jako członka tej komisji o zwołanie 

posiedzenia w najbliższym czasie. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Rozumiem, że Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa wysłuchał i taka Komisja się 

w najbliższym czasie odbędzie. Dziękuję bardzo. Pani Radna (...) Ad vocem proszę, Pan Marcin Kolwas, 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa.  

Kolejny mówca 

- Tak, Panie Przewodniczący, wysłuchałem tego. Szkoda tylko, że Pan Radny nie zgłosił się w żaden 

sposób do mnie z tymi problemami, ale oczywiście zwołamy w jak najszybszym terminie Komisję. 

Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Małgorzata Żebrowska-Piotrak.  

Kolejny mówca 

- Szanowni Państwo, tutaj mam prośbę do Pana Przewodniczącego Komisji Budżetowej, czyli również 

Pana Marcina Kolwasa. Mówię to oficjalnie, bo i do mieszkańców, i do Państwa Radnych. Prośba o 

organizowanie Komisji na dzień lub 2 przed sesją, nie w dniu sesji tuż przed albo o 10 rano. Ponieważ 

dostałam informację od części radnych, że chcieliby uczestniczyć w pracach Komisji Budżetowej. A że 

daty sesji są znane z wyprzedzeniem, myślę, że zabukować i salę, i godzinę też można. I moglibyśmy 

po prostu dyskutować na temat budżetu z odpowiednim wyprzedzeniem i w dogodnych warunkach 

czasowych również dla innych radnych. A że zbliża się okres i tworzenia budżetu i akceptowania 

budżetu, to na pewno nie będziemy w stanie procedować w ciągu pół godziny czy godziny, tylko 

trochę dłużej nam to zajmie. Więc to jest ogromna prośba do Pana Przewodniczącego o 

zorganizowanie pracy właśnie tak, żebyśmy z wyprzedzeniem znali terminy spotkań Komisji 

Budżetowej. Więc to na prośbę części radnych i niektórych mieszkańców. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Przewodniczący Marcin Kolwas.  



Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, Pani Radna, w dniu dzisiejszym rzeczywiście przekazała Pani mi taką uwagę i 

prośbę. Powiedziałem, że się nad tematem pochylimy jako Komisja. Jednocześnie chciałbym 

zasygnalizować, że terminy Komisji są z kilkudniowym wyprzedzeniem podawane do wiadomości 

radnych. Ale oczywiście postaram się organizować Komisje w godzinach troszkę innych. Natomiast też 

szkoda, że żaden z radnych się do mnie jako do Przewodniczącego Komisji z tym tematem nie zwrócił. 

Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Kamil Kaczyński.  

Kolejny mówca 

- Szanowni Państwo, na ostatnim posiedzeniu Komisji Technicznej, zgłosiła się do nas mieszkanka 

Dąbrowy i zwróciła się z prośbą właśnie o ulicę Akacjową. W sumie ulica Akacjowa była chyba 

niedawno remontowana, to co mi się wydaję. Ale już trochę ma, ale to nie jest, to jest 1 z nowszych 

ulic w Łomiankach. No i zgłosiła sprawę, że tam ciągle są zapchane studzienki odwadniające, że 

przychodzi nawet nieduża ulewa, te kałuże tam stoją, nie można w ogóle przejść. A co prawda w 

niedalekiej odległości jest szkoła w Dąbrowej, tamtędy chodzą dzieci. I często zdarzało się tak, że 

nawet jak powolnie się jedzie, to kałuże są tak głębokie, że potrafią oblać najbliższych tych 

mieszkańców tą wodą stojącą właśnie na drodze. I to jest już dosyć notoryczne. To nie zdarzyło się raz, 

2 razy, a dosyć często się zdarza przy większych opadach. I moje pytanie jest takie, czy tam jest 

kanalizacja deszczowa, czy studzienki chłonne? Jeżeli studzienki chłonne, to bardzo proszę o 

oczyszczenie albo może wybudowanie nowych, które po prostu tą wodę zbiorą. To jest 1 pytanie. To 

jest 1 prośba. 2 pytanie to jest mamy piękną już od dawna wybudowaną świetlicę gminną w 

Dziekanowie Leśnym. Pięknie to wygląda na zewnątrz. Niestety jeszcze nie miałem możliwości być 

wewnątrz, jak to wygląda. I moje pytanie jest w związku z tym, na czym polegają jeszcze dodatkowe 

prace związane ze świetlicą? Kto będzie zarządzał tą świetlicą, który referat w urzędzie? I kiedy będzie 

otwarcie tej świetlicy? I 3 pytanie to jest dotyczące właśnie porządków w naszej gminie. Czy jeszcze w 

tym roku jest planowane koszenie trawników gminnych? Oraz mieszkanka także się do mnie zwróciła z 

prośbą, czy jeszcze jest możliwość postawienia kosza w Dziekanowie Leśnym przy skrzyżowaniu ulic 

Asnyka z Lotników Alianckich? Jest to główna taka można powiedzieć ścieżka, gdzie mieszkańcy 

sołectwa chodzą do lasu. No, ale niektórzy po prostu to, jak wychodzą z tego lasu, to zostawiają te 

wszystkie odpady i to się dosyć zbiera tam. Więc czy jest możliwość postawienia tam kosza? Dziękuję 

uprzejmie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Czy ktoś będzie odpowiadał, czy (...) Tak? Pan Naczelnik, Tomasz Koc. Bardzo 

proszę.  

Kolejny mówca 

- Dzień dobry, Panie Przewodniczący, na ulicy Akacjowej znajdzie się odwodnienie chłonne, tak, tam 

są studnie chłonne. Ta sytuacja faktycznie tam jest trudna. Tam jest 1 miejsce, gdzie jakby powiedzmy 

sobie, nawet te studnie chłonne nie pomagają. Sukcesywnie to czyścimy. Zastanawiamy się teraz, jak 

rozwiązać ten problem bez jakiejś większej modernizacji ulicy. Tak, jakby ten temat jest tam znany i 

chcemy jakby to zmienić. W zakresie świetlicy w Dziekanowie Leśnym, prosiłbym o jeszcze chwilę 

cierpliwości. Planujemy ją otworzyć na początku października. W chwili obecnej to stricte wewnętrzne 

nasze procedury trwają. Jeżeli mogę prosić jeszcze o chwilę cierpliwości, to świetlicę planujemy 

otworzyć w październiku. Świetlicą zarządzać będzie WKS.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Elżbieta Kapuściarek.  

Kolejny mówca 

- Szanowni Państwo, w dniu 2 września do urzędu wpłynęło pismo mieszkańców ulicy Wólczyńskiej w 



Burakowie, z wnioskiem o przebudowę ulicy Wólczyńskiej na odcinku od ulicy Orzeszkowej do ulicy 

Warszawskiej. Oraz z wnioskiem o odwodnienie ulicy Wólczyńskiej. Dodatkowo zostało uzupełnione 

to pismo o fotografie, które pokazują, jak wygląda ulica po deszczach. Owszem, ostatnio były bardzo 

ulewne deszcze i wtedy ta ulica była zalana praktycznie w 100% długości i szerokości. Natomiast jak są 

mniejsze deszcze, mniej więcej w połowie ta ulica jest zalewana notorycznie. I chciałam zapytać, jakie 

są kroki przewidziane przez urząd w sprawie rozwiązania tej sprawy? Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Naczelnik Inwestycji, Tomasz Koc.  

Kolejny mówca 

- Pani Radna, na chwilę obecną jeszcze nie mamy odpowiedzi na wniosek. Prawdopodobnie będzie się 

wiązać to z uruchomieniem kolejnego zadania inwestycyjnego. Niestety kanalizacja deszczowa, 

studnie chłonne wymagają uzyskania decyzji administracyjnych. W tym momencie jeszcze nie jestem 

w stanie udzielić satysfakcjonującej odpowiedzi dla Pani, w jakim kierunku pójdziemy.  

Kolejny mówca 

- To ja bym tylko prosiła o informowanie jakieś takie na bieżąco jakby były jakieś decyzje 

podejmowane.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Tak. Dziękuję, Panie Przewodniczący. Ja mam tutaj kilka tematów tradycyjnie. Chciałbym się 

dowiedzieć od Pana Burmistrza, no bo to jest taka moim zdaniem sytuacja chyba wyjątkowa od wielu 

kadencji czy od wielu lat, że zatrudnia się w gminie lub w urzędach, w jednostkach gminnych radnych. 

Nie wiem, czy to jest jakaś nowa praktyka? Chodzi tutaj o Radnego Astrau. Ja chciałbym się 

dowiedzieć, na jakim stanowisku on jest zatrudniony? No i też jakie wynagrodzenie? No w końcu z 

osobą publiczną, funkcjonariuszem publicznym. W związku z tym, chciałbym się tego dowiedzieć, no 

jaka jest motywacja do tego, żeby zatrudniać radnych w jednostkach gminy? Bo dla mnie to jest w 

ogóle nie do przyjęcia, nie do zaakceptowania taka sytuacja. To jest 1 pytanie. 2 mam pytanie 

dotyczące prokuratury, bo wpłynęło do urzędu, pismu prokuratury w sprawie placów zabaw. I 

korzystając tutaj z (...) Wiem, że Pan Przewodniczący odpisał, bo dostaliśmy kopię. Ta odpowiedź 

chyba nie do końca (...) Znaczy ona jest zgodna z tym, co pyta prokuratura, chyba nie do końca jest 

pełna. Bo ja doszukałem się w (...) Mam taką, jak gdyby pasję, że szukam dokumenty różne na BIP-e. 

No i doszukałem się uchwały Rady Miejskiej, która była na sesji w chyba lutym 2022, dotycząca 

uchwalenia regulaminu placów zabaw. I ona została zdjęta. I może ktoś by, korzystając z okazji, to nie 

jest tutaj ani do Burmistrza, może by ktoś przypomniał, tak? Może ktoś pamięta z Radnych? Może 

była Pani Burmistrz> Może nie wiem, może ktoś z Radnych, jaki był powód zdjęcia tego? Znaczy mnie 

to ciekawi po prostu. Tu nie chodzi o to, żeby kogoś atakować, tylko po prostu chciałbym się 

dowiedzieć. Teraz tak, to jest 2 rzecz, więc prosiłbym o odpowiedź. Nie musicie też tego, jeżeli ktoś 

chce powiedzieć, wyjaśnić mi, to możemy też po sesji oczywiście zostać i sobie wyjaśnimy to 

niepublicznie. Ja chciałbym powiedzieć, że teraz w tej chwili w całej Polsce w zasadzie trwa 

przygotowanie, no szczególnie na Dolnym Śląsku, tam jest sytuacja alarmowa do tych deszczów 

nawalnych, które się zbliżają tutaj do terytorium Polski. One ominą przynajmniej częściowo naszą 

gminę. Natomiast ja uważam, że to jest okazja do tego, żebyśmy sobie przyjrzeli się też temu, i to już 

do Burmistrza. Niekoniecznie musi jeszcze zwoływać sztab kryzysowy, bo on pewnie będzie potrzebny, 

jeżeli okaże się, że jednak dorzecze rzeki Wisły też będzie obejmowała ta ulewa. Ale żebyśmy się po 

prostu wcześniej przygotowali na tą sytuację. Przy okazji dobrze by było przeczyścić, posprawdzać 

wszystkie studzienki, tak jak jest to w tej chwili robione we Wrocławiu, czy w tych gminach w 

Wielkopolsce wielu. Wykosić rowy, udrożnić rowy, więc to tak, jak gdyby i tak to nam się przyda. Więc 

jest taka okazja, żeby może jakieś środki uruchomić i tym się naprawdę zająć. I przyjrzeć się tej 



sprawie, dlatego że my prognozujemy pewne rzeczy, ale niewykluczone, że te fronty pójdą w 2 stronę 

i się okaże, że będziemy mieli nie 100 l na m3, tylko na przykład 50. Co nie wiem, czy Państwo wiecie, 

ile to jest 50 l na m3, to jest olbrzymia ilość. I obawiam się, że tego nawet pewnie nasze 

zaprojektowane wszystkie studzienki nie będą w stanie objąć. Więc wystarczyłaby naprawdę nieduża 

ilość opadu na dobę i będzie z tym straszny problem. Więc apeluję tutaj do tego, żeby no może nie 

zwoływać jeszcze sztabu. Ale żeby jednak zorganizować się w tym temacie i troszeczkę już nad tym 

wcześniej popracować, żeby później nie było zaskoczenia, no i z tego tytułu też jakiś zalań, powodzi i 

problemów. I chciałbym jeszcze porozmawiać o 1 rzeczy, która jest niezwykle ciekawa. Otóż odbywają 

się teraz wybory do Rad Sołeckich i Osiedlowych. Ja sobie śledzę, jak to przebiega. No i zwróciłem 

uwagę na kilka rzeczy, które moim zdaniem nie do końca przebiegają prawidłowo. I myślę, że to gdzieś 

się ktoś kiedyś tego dopatrzy. Otóż wydaje się zarządzenia, Burmistrz wydaje zarządzenia i publikuje je 

po terminie. Czyli na przykład są wybory, nie wiem, 8, czy 9, czy 10 września. Ogłoszona jest godzina 

wyborów na godz. 18.00. A zarządzenie o tym, że 2 termin jest o 18.30, jest publikowane następnego 

dnia dla mieszkańców. Czyli jeżeli byśmy wzięli na przykład Osiedle Powstańców, to była tam taka 

sytuacja, że nie było kworum, bo musi być 25 osób na kworum, żeby można było takie wybory 

przeprowadzić. Nie wiem, odczytuje się czy informuje się obecnych, że nie ma kworum. W związku z 

tym, wyznaczamy następny termin na tym zebraniu na 18.30. A tym samym pozbawia się 99% 

mieszkańców osiedla informacji o tym, że takie wybory i taki termin jest opublikowany. I publikuje się 

go na przykład o 13.39 następnego dnia, że jest taki termin już po wyborach, które się odbyły, gdzie 

już wszystkich wybrano. I mi się wydaję, że to jest, nie wiem, czy to jest celowe działanie, czy to jest 

po prostu działanie, bo ktoś nie zna przepisów. No nie można publikować zarządzeń po terminie i tym 

samym pozbawiać większości mieszkańców poszczególnych osiedli informacji o tym, że został 

uchwalony 2 termin. I że on tak naprawdę no, jak gdyby nie daje możliwości przyjścia na ten 2 termin, 

bo wtedy już bez względu na frekwencje, dokonuje się wyboru. Czyli nie wiem, na przykład 7 osób 

może wybrać, czy 8, bo chyba 7 jest minimum, czy 8, czy 12 osób później wybiera Przewodniczącego 

Osiedla. A pozostałe 99% ludzi, czyli na przykład na Powstańców 800 osób czy 900 osób, nie wie o tym 

2 terminie zebrania, bo się dowiaduje już po wyborach następnego dnia z zarządzenia Burmistrza. I 

uważam, że to jest coś, co w ogóle nie powinno mieć miejsca. I tyle. Także proszę jeszcze o informację 

o tego radnego tutaj, który jest obecny, na jakiej zasadzie on został zatrudniony? O tej powodzi 

apeluję. No i o tych wyborach, o tym zarządzeniu, jak to jest? Jeśli chodzi o tą sprawę prokuratury, to 

ja może z Panią Małgosią sobie wytłumaczymy po tym wszystkim. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- Od ostatniego zaczniemy. Panie Radny, te osoby, które przyszły na 1 zwołanie Rad Sołeckich czy 

Osiedlowych, to ci co mieli przyjść, przyszli. Tak robiliśmy i wcześniej, jak Pan był moim zastępcą, tak 

samo to nikogo nie dziwiło. Ale szczegółowo odpowiem Panu na piśmie. To co Pan najpierw się pytał, 

dotyczą Pana Cezarego Astrau, to Panu przypomnę jako radny, nie jest to żadna nowość. Od początku 

samorządu, czyli od 1990 roku taka praktyka jest. Tylko radny nie może być na kierowniczym 

stanowisku. I tak w przypadku Pana Cezarego jest, jest starszym specjalistą do spraw technicznych. 

Ma pod sobą jednostki oświatowe, nadzór nad gwarancjami, przeglądami, tereny zielone. Nad 

przygotowanie opisu przedmiotu zamówienia, zbieranie w zakresie działu technicznego oraz tereny 

zielone. Jak Państwo wiedzą, Pan Radny to akurat to jest w jego specjalności, bo prywatny, także jest 

w tym specjalistą i od spraw technicznych są w jego, zawsze był taki techniczny. A kto przed tym, bo 

już teraz nie ma tej działalności dotyczącej terenów zieleni i tutaj terenów zielonych wie, że był 

bardzo rozchwytywanym przedsiębiorcą. Także tutaj jest to wszystko. A odnośnie pensji, proszę 

wybaczyć, ale to będzie w oświadczeniu majątkowym. Tutaj, jak gdyby tej informacji nie podajemy, bo 

nie wydaje tutaj zarządzeń, nie wydaje i tyle.  



Kolejny mówca 

- O studzienkach, bardzo proszę Pana Tomka Koca.  

Kolejny mówca 

- Panie Radny, jeżeli chodzi o studzienki, my je sukcesywnie czyścimy. Faktycznie możemy się przyjrzeć 

jeszcze raz temu całemu procesowi. Niestety przez postęp zmian klimatycznych, mierzymy się z coraz 

większymi deszczami nawalnymi. Niestety rozwiązania, które były do tej pory, okazują się z biegiem 

czasu niewystarczające. Więc nad tym tematem też pracujemy. No i tak jak mówię, no jakby jeszcze 

raz przyjrzymy się tej sprawie. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Pan Radny Rusiecki, ad vocem. Bardzo proszę.  

Kolejny mówca 

- No akurat Pan Cezary Astrau jest osobą publiczną i nie musi wydawać żadnych, nie musi 

podejmować żadnych decyzji administracyjnych. Zresztą zgodnie z orzecznictwem sądów 

administracyjnych, ta osoba publiczna ma bardzo szeroki zakres i w zasadzie obejmuje zdecydowaną 

większość pracowników. Poza jakimiś wyjątkowymi sytuacji, typu Pani sprzątaczka czy osoba, która 

rzeczywiście prowadzi jakieś usługi, to orzecznictwo ja urzędowi przesyłam regularnie. Bo walczę o 

ujawnienie informacji, które są przez urząd regularnie ukrywane i będę Państwa informował. 

Wracamy do live'ów, będziecie na live'ach się wszystkiego dowiadywali. Natomiast jeśli chodzi o Pana, 

też nie przypominam sobie takiej praktyki od lat 90., poza 1 przypadkiem w naszej gminie, że radny 

był zatrudniony w jednostkach. Oczywiście ustawa zakazuje powoływania radnych na stanowiska, na 

kierownika jednostki. Czyli w przypadku spółki jest to prezes czy zastępca prezesa, nie pozwala 

zatrudniać kierownika, na dyrektora. Natomiast to nie jest żadna dobra praktyka. Uważam, że to jest 

kolesiostwo po prostu. Tak to się określa w (...) No nawet służby chyba CBA to określa w ten sposób. 

To się nazywa po prostu kolesiostwo, czyli wykorzystywanie znajomości do zatrudniania swoich 

znajomych. Może o nepotyzmie dzisiaj na razie nie będziemy jeszcze rozmawiali. Na razie się 

skoncentrujemy tylko na tym. Więc chciałbym tylko poinformować jeszcze, że dziękuję za tę 

informację dotyczącą tych studzienek.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę.  

Kolejny mówca 

- W takim razie jakby nazwać to, jak ja Pana zatrudniłem na zastępcę? To co było? Kolesiostwo do 

potęgi? To wie Pan, no proszę wybaczyć, bo to trochę tak to jest (...) A że Pan nie zna innych 

przypadków, jest to zgodne z prawem i w bardzo wielu gminach to jest praktykowane. Żadnej nowości 

[niezrozumiałe] Pan nie wymyślił.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę.  

Kolejny mówca 

- Ad vocem.  

Kolejny mówca 

- Ad vocem.  

Kolejny mówca 

- No to Panu się coś, Panie Burmistrzu, chyba pomyliło, jeśli chodzi o przepisy. Dlatego, że Zastępca 

Burmistrza jest z powołania. Może sobie Pan wybrać kogo Pan chce, bez żadnych ograniczeń. I tutaj 

nie ma, jak gdyby w ogóle żadnych ograniczeń. Powołanie jest zwykłym domeną organu 

wykonawczego i nie ma tu żadnych zakresów. Natomiast w urzędzie jeszcze jest coś takiego jak 

ustawa o pracownikach samorządowych w urzędzie, która mówi o przejrzystości pewnych procesów. 

Ja nie chcę teraz cytować, ale wrócimy do tego widzę. Na następną sesję sobie przygotuję dokładnie 

wyciąg, jak powinny się odbywać konkursy, jak powinny się odbywać też te praktyki dotyczące 



zatrudnień. I absolutnie w naszej historii gminy, a ja może nie znam aż tak pełnej, ale od lat 90. się 

samorządem interesuję, czyli od I kadencji samorządu. No to ja tylko znałem 1 przypadek, kiedy radny 

został zatrudniony. No nie wiem, jeżeli Wy znacie więcej, to podpowiedzcie. No i tyle. A to jest dla 

mnie wyjątkowa sytuacja i moim zdaniem niedopuszczalna. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Mecenas.  

Kolejny mówca 

- Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, nie wiem, czy to jest sytuacja nadzwyczajna. Bo z tego co 

pamiętam, kilka dni temu bądź Prezydent Poznania albo Prezydent Wrocławia też był pytany o to, 

dlaczego 2 czy 3 radnych jest zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Wrocławia chyba czy 

Poznania. I tam wypowiadały się autorytety, że nigdzie w żadnym przepisie regulującym tą materię, 

nie ma zakazu, żeby radny nie był zatrudniony w jednostkach organizacyjnych, oprócz tych stanowisk 

kierowniczych. Oprócz tego, że Pan Prezydent skomentował, że jest to tylko i wyłącznie kwestia 

polityczna, szukania dziury w całym. I radni zamiast zająć się merytorycznymi sprawami dotyczącymi 

bieżącego funkcjonowania gminy, zajmują się wyszukiwaniem właśnie takich newsów, jak to Pan 

Radny Rusiecki tutaj przedstawił. To jest po 1. Po 2, jeżeli Pan Radny Rusiecki tak szermuje przepisami 

prawa, tak szermuje orzecznictwem, no to jednoznacznie z tego orzecznictwa wynika, że nie ma 

zakazu, żeby radni mogli być zatrudniani w jednostkach organizacyjnych danej gminy. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Ale ja nie mówię o tym, że złamano przepis. Czy ja powiedziałem, że złamano prawo gdziekolwiek? 

Ja nawet takiego zdania nie użyłem. Bo powiedziałem nawet wprost, wyjaśniałem, że nie może radny 

tylko łączyć swojej funkcji z kierownikiem jednostki, z prezesem, wiceprezesem. Natomiast ja 

określiłem to troszeczkę inaczej. To jest po prostu zwykłe kolesiostwo. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Eliasz Grubiński.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Ja chciałem zapytać odnośnie problemu z parkowaniem na 

Alei Chopina. To jest oczywiście temat już poruszony wielokrotnie. Natomiast no regularnie się zgłasza 

do mnie przynajmniej kilkoro mieszkańców w miesiącu, żeby no ten temat jakoś nie zginął. I moje 

pytanie jest takie, czy są jakieś działania podjęte w celu rozwiązania tego problemu? Mianowicie 

problemu z parkowaniem tam na wysokości bloków? I czy rozważane jest oraz w jakim zakresie 

wprowadzenie zakazu parkowania na odcinku Armii Poznań i Paderewskiego lub w jakimś innym 

wymiarze? Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Naczelnik Inwestycji.  

Kolejny mówca 

- Panie Radny, jak najbardziej jesteśmy świadomi tego problemu. Od 2 lat jest opracowana organizacja 

ruchu, która ma jakby wychodzić naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców. Jest ona złożona w 

starostwie. W dniu dzisiejszym także spotkaliśmy się z wnioskiem mieszkańca i będziemy ten wniosek 

przekazywać, to już kolejny wniosek, potwierdzam i będziemy przekazywać do starostwa. Planujemy 

też spotkanie z inżynierem ruchu, czyli przedstawicielem w tej sprawie starosty. Tak, jak najbardziej 

jesteśmy tego świadomi i też chcemy to zmienić. Wiem, że sytuacja jest niekomfortowa.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Joanna Zabłocka-Łudzeń.  



Kolejny mówca 

- Dzień dobry. Chciałam się zapytać o kwestię wyborów i jakby poinformowania może bardziej 

skutecznego mieszkańców by uczestniczyli w sposób bardziej aktywny w tych zebraniach, w których 

mamy wybrać Radę Osiedlową. Dotyczy to na przykład Osiedla Równoległa. Tam rzeczywiście zgłosiły 

się na to spotkanie 2 osoby. Między innymi wśród tych 2 osób byłam ja. I teraz chciałam się zapytać, 

czy nie byłoby, żeby to zebranie było rzeczywiście bardziej liczne, czy nie byłoby bardziej skuteczne 

poinformowanie mieszkańców za pomocą jakichś po prostu zwykłych kartek zawieszonych na 

drzwiach? Czy to leży w mojej gestii, czy w gestii działu promocji? Czy ja mam to zrobić? Bo jeśli mam 

zrobić, to mogę zrobić, nie ma problemu. Tylko ja nie chciałam jakby powielać sprawy. Byłam 

przekonana, że być może taka forma informacji zaistnieje. Czy Prezes Osiedla ma to zrobić? Czy 

rzeczywiście dział promocji nie mógłby nam wysłać chociaż takiego pisma, które dałoby się 

wydrukować, byśmy wykleili na drzwiach klatek. I wtedy byłaby szansa, że na to spotkanie przyszłoby 

rzeczywiście chociaż te 25 osób ustawowe. Bo mówię, tak jak na tym 1 terminie były 2 osoby. I to jest 

marnowanie czasu urzędników, no już nie mówię, że nasze. Czy jest to możliwe coś takiego?  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Pani Radna. Ja 2 zdania tylko zabiorę. Informacja była i na BIP-e, była na tablicach 

ogłoszeń. Zgadzam się w 100% z Panią Radną o tym, że można drukować. Myślę, że gdyby Zarząd 

Osiedla Równoległa zgłosiła się nawet do naszego Biura Rady, oni by taką informację podrukowali, bo 

już tak było kiedyś praktykowane. I znam nawet w tej chwili, tam, gdzie wybory się odbywały, Zarządy 

Osiedla stare, które już ich nie ma. Bo albo zrezygnowali, albo z innych powodów nie brali udziału w 

wyborach. Tak informowali mieszkańców chociażby w Łomiankach Starych, że jeżeli zaangażował się 

chociaż troszeczkę stary Zarząd Osiedla, to albo roznosili karteczki z informacją, albo po prostu 

zapraszali tych mieszkańców wchodząc na spacer ulicami. I tam efekt było, że było około 50 osób. 

Natomiast zgadzam się i to też chyba dobra wola mieszkańców, że nie chciałbym brać udziału w 

wyborach do zarządu, gdzie jest 7 mieszkańców. To oni mogli zdecydować, żeby te wybory się nie 

odbyły, bo nie musiały się odbywać, w 2 terminie również. I Rada Miejska po prostu te wybory 

uzupełniające podejmie uchwałą Rady. Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz, tak? Nie. Dziękuję bardzo. I 

zachęcam, jeżeli ktoś słyszy, zachęcam, jeżeli jest taka potrzeba, bo zakończyły się wybory do Rad 

Osiedlowych, przed nami wybory do sołectw. Jeżeli jest taka potrzeba wydrukowania kilkudziesięciu 

ulotek, myślę, że nie będzie żadnego problemu. Jeżeli nie, to mogę to zrobić we własnym zakresie. 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Małgorzata Żebrowska-Piotrak.  

Kolejny mówca 

- To ja mam taką prośbę formalną do Pana Przewodniczącego, żeby na przyszłą sesję i na kolejne 

zaplanować przerwę po 1,5h trwania mniej więcej, a na pewno przed interpelacjami radnych, żeby 

jednak tak odsapnąć trochę. Taka przerwa techniczna, fizjologiczna. Bo ja rozumiem, że rozmawiamy 

długo i uchwały czasami są bardzo długie. Ale te 1,5h, czyli wykłady, to Panie Przewodniczący, jakby 

Pan tak jakby z automatu już, żeby nie trzeba było przypominać 1, 5h. 2 rzecz, rzeczywiście wybory 

osiedlowe, a za chwilę sołeckie. Szanowni Państwo, powiem tak, wybór Zarządu Osiedla, w którym 

mieszka 400-600 osób, przychodzi 7 osób, czy tam 10 na spotkanie osiedla. No to świadczy wyłącznie 

o tym, że nie dzieje się społecznie zbyt dużo, bądź mieszkańcy po prostu nie są zainteresowani. Jak to 

zmienić? No to już jest kwestia nowych władz osiedla, bądź sołectwa. Tak jak Pan Przewodniczący 

wspomniał o Łomiankach Starych. Frekwencja była fantastyczna. Rzeczywiście czasami jest ciężko 

zebrać 25 osób na zebranie. Zdarzało się to przed moją kadencją burmistrzowania, gdzie część 

mieszkańców po prostu stwierdziła, że nie przyjdzie, bo po co ma coś się fajnego dziać. Mówię tu o 

przykładzie Łomianek Chopina, gdzie straciliśmy nawet fundusz sołecki. Bo część osób żywo 

zainteresowanych co roku, 1 roku po prostu zbojkotowała zebranie. To też zwracam się właśnie do 

mieszkańców tak naprawdę, żeby jednak zaangażować się przynajmniej przy tych wyborach, czy przy 

rozdzielaniu funduszy sołeckich. Osiedlowe są małe, ale fundusze sołeckie są już inwestycyjne. Żeby 



zainteresować się tym, co się dzieje na własnym podwórku. Bo potem na Facebookach rzeczywiście 

kwitnie dyskusja, że to, tamto, to nie działa, tamto nie działa. A mam poczucie, że niewiele osób po 

prostu chce przyjść i wziąć odpowiedzialność za to. Bo łatwiej jest napisać na Facebooku cokolwiek niż 

przyjść, wybrać zarząd spośród osób, którym się po prostu chce. Więc te wybory, moim zdaniem, jeśli 

nie przyszło kworum, powinny się nie odbyć, powinny się odbyć w 2 terminie. I to jest też taka lekcja 

samorządowa dla władz gminy obecnych i dla promocji tak naprawdę również, czy osób 

odpowiedzialnych za przeprowadzanie wyborów w gminie, że informacja powinna być skuteczniejsza. 

I jeśli nie ma przynajmniej tych 20-25 osób, to po prostu te wybory nie powinny się odbyć, tylko 

powinny zostać przełożone, Bo wygląda to bardzo niepoważnie. Ale to pod wpływem rozmów tutaj 

Państwa, bo o tym miałam nie mówić, ale skoro wybuchło to potwierdzam, że nie tak to powinno 

wyglądać. A gratuluję tym osiedlom, na które te 25 osób przyszło. I bardzo Państwu dziękuję za tę 

obecność i za zaangażowanie. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo, Pani Radna. Od przyszłej sesji co 1,5h obiecuję, że będzie przerwa. Dziękuję bardzo. 

Bardzo proszę, Pani Radna Magdalena Cłapińska.  

Kolejny mówca 

- Ja chciałam nawiązać właśnie do tych zebrań osiedli, które mieliśmy okazję teraz przeprowadzać. Bo 

po wielu rozmowach z mieszkańcami, chciałabym się zapytać Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

czy może rozwiązaniem byłoby w tym przypadku, żeby frekwencję troszeczkę podnieść, żeby te 

osiedla połączyć? Bo fundusz osiedlowy jest niski i tak naprawdę nam też w Osiedlu Łomianki 

Centralne przepadł fundusz, bo się nie zebrało kworum. Za poprzedni fundusz postawiliśmy 4 kosze 

na psie odchody. Więc może byłoby to rozwiązaniem, żeby z większej liczby mieszkańców wybrać 

Radę Osiedlową, która naprawdę będzie zaangażowana. Będzie miała większe środki na 

zorganizowanie na naszym terenie jakiejś ciekawszej oferty. I powiedzmy sobie szczerze, 25 osób to 

nie jest jakoś tam dużo. A jednak od paru lat obserwuję, że w tym osiedlu, szczególnie Łomianki 

Centralne, no bo do niego należę, jest ogromny problem. 2 temat nasunął mi się, jak Pan Radny 

Rusiecki mówił o suszy, czy też o powodzi. Ja zachęcam do samorządowców z Łomianek. Zapraszam 

na Blue Deal Congress, który będzie 24 września w Warszawie, gdzie właśnie będą omawiane tematy 

wody i problemy z tym związane. Roześlę oczywiście zaproszenie. Uważam, że samorządowcy z 

naszego okręgu powinni się tam pojawić i posłuchać wypowiedzi polskich i unijnych decydentów w 

tym temacie. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- Pani Radna, nie chcę tu rozstrzygać, czy połączenie osiedli byłoby rzeczą wskazaną. Załóżmy, że 

przyszło z 1 osiedla 2-3 osoby. Połączymy osiedla, załóżmy przychodzi 6. Dalej nam to nie rozwiązuje 

sprawy. I myślę, że to co mówiła Pani Radna Małgorzata Żebrowska, że trzeba by chyba bardziej tą 

aktywizację, czy radni, tu też urząd, właśnie się zastanowić, jak spowodować, by ta aktywizacja była 

większa. I chyba tutaj jest ten klucz i z Panią Małgorzatą się zgadzam, że w tym kierunku należałoby 

chyba pójść. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Ja też zwróciłam uwagę na fundusz (...)  

Kolejny mówca 

- Rozumiem ad vocem, Pani Radna, tak?  

Kolejny mówca 

- Tak, przepraszam. Ja też zwróciłam uwagę na fundusz, na wysokość funduszu, że tak naprawdę za 

kilkaset złotych nie ma jakiejś motywacji, żeby coś zorganizować. Więc to też jak połączymy osiedla, 

będziemy mieć większy fundusz, może dzięki temu będziemy mogli coś fajniejszego zrealizować. Nie 



tylko mi chodzi o frekwencje, ale też o kasę, bo jednak sołectwa mają zupełnie inną sytuację. Dziękuję 

serdecznie.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę. Ja tylko 1 słowo. Ja i tak w dalszym ciągu głęboko wierzę, że jeżeli 

Zarząd Osiedla każdego 1 będzie chciał, możemy to sobie udowodnić. Nawet Łomianki Centralne, z 

których jestem, jesteśmy w stanie zapewnić tą frekwencję, żeby przyszło 40, 50 osób. Naprawdę to 

tylko zależy od nas, jak powiadomimy mieszkańców. Od nas radnych, od zarządu nowego czy starego. 

Faktycznie nie ukrywam, że dla mnie jest słabo, że 7 osób wybiera reprezentację Osiedla Łomianek 

Centralnych i 3 osoby to 1 rodzina. Przepraszam, że to powiedziałem. Bardzo proszę, Pan Radny 

Wojciech Moryciński.  

Kolejny mówca 

- Panie Naczelniku, mam do Pana taką prośbę. Ponieważ powiedział Pan, że ta woda na ulicy 

Akacjowej kumuluje się w 1 miejscu. Tych miejsc niestety jest wiele. I tylko mam do Pana taką prośbę, 

czy po dżentelmeńsku możemy się umówić, że po opadach deszczu, możemy się tam umówić na 

miejscu, żeby Pan zobaczył, że to nie jest 1 miejsce? Że to nie są do końca niedrożne te studzienki 

odpływowe, a problemem jest tak naprawdę zapadnięcie ulicy w różnych miejscach, gdzie nie ma tych 

studzienek i ta woda się kumuluje. A często są to miejsca przy przystankach, gdzie ludzie oczekują i 

nie mają nawet gdzie uciec. Bo jak wiemy, te wiaty czy te ławki na przystankach autobusowych, tam 

jest wąsko. Więc mam tylko prośbę, żebyśmy się po prostu tam umówili na miejscu, zobaczyli, jak to 

jest. A w międzyczasie o Państwa działanie koncepcyjne, co tam można zrealizować.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Teraz w nawiązaniu do wypowiedzi Pana Rusieckiego. Proszę Pana, miałem do Pana prośbę, żeby 

Pan nie naginał faktów. Tak samo jak zdobył Pan, powiedział Pan, 1/3 głosów w wyborach na 

Burmistrza i został Pan prawie Burmistrzem. To teraz, proszę Pana, mam do Pana takie pytanie. W 

zasadzie to kilka. Po kolei. Czy wie Pan, jaki jest aktualnie stan Wisły? Bo z tego co pamiętam, to jest 

historycznie najniższy. Jeżeli Pan nie wie, to ja chętnie Panu powiem. Jest to 25 cm. To jest a propos 

przeglądu (...) Tutaj kolega mówi, że 20, więc ciągle spada. To jest a propos Pana wypowiedzi na temat 

Pańskiej specjalizacji w stosunku do studzienek kanalizacyjnych. Kolejna rzecz, proszę Pana, to jest 

Pańskie forum na Facebooku. Pan mówi tutaj o informowaniu. Więc ja teraz mam do Państwa prośbę, 

Ci z Państwa, którzy są blokowani na forum Pana Rusieckiego, żeby podnieśli rękę. Więc dziękuję 

Państwu bardzo. Więc to jest a propos dostępu do informacji. Rozumiem, że to jest jakby forum 

Pańskie, prywatne. Natomiast ja chętnie do Pana się zwrócę z zapytaniem, z jakiego powodu na 

przykład ja jestem blokowany? I chętnie, jeżeli mógłby Pan odpowiedzieć dzisiaj, za co Pan mnie 

zablokował, to chętnie się tego dowiem. Bardzo Panu z góry dziękuję za informację. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- No bardzo dobrze, że Pan Moryciński porusza te tematy. Bo mnie to bardzo cieszy, bo będę mógł 

publicznie wyjaśnić z czego się biorą problemy osób zablokowanych. U mnie jest porządek na forum i 

obowiązuje regulamin. Regulamin, który jest notorycznie przez niektóre osoby, czy był notorycznie 

przez niektóre osoby łamany. I proszę sobie przeczytać pkt 1 tego regulaminu, pkt 2 i będziecie 

Państwo wiedzieli, dlaczego byliście zablokowani. Zresztą ja chciałbym powiedzieć, że tak naprawdę 

jest 2 administratorów i 4 moderatorów. I proponowałbym, żebyście zrobili dochodzenie, kto Was 

zablokował. Bo niekoniecznie, ja jestem oczywiście 1 z administratorów, niekoniecznie byłem to ja. 

Chociaż mi się przypisuje pewne rzeczy, ale ja się do tego przyzwyczaiłem. Poza tym, no, Panu się 

oczywiście coś pomyliło. Bo Panu się pomyliła informacja publiczna i generalnie sprawy publiczne, 



czyli urzędu, które są jawne z natury z prywatnym forum, które, no, udało się dzięki tutaj współpracy 

wielu mieszkańców rozwinąć, oczywiście do największego forum, jeśli chodzi o Łomianki. Bo tam jest 

prawie 30000 ludzi. Zachęcam Państwa do tego, może jakąś abolicję ogłoszę. No, ale tylko pod 

warunkiem takim, że rzeczywiście nie będziecie kolejny raz łamać tego forum, dlatego że miało to 

wielokrotne przypadki. No i te forum i regulamin powstał jakieś 7-8 lat temu. Tam jest wyraźnie 

napisane, że na tym forum nie ma miejsca dla propagandzistów gminnych i polityki krajowej. Jeżeli 

Wy uważacie lub nie zgadzacie się z zapisami tego forum, no to ja zachęcam, żeby do mnie napisać. 

Zastanowimy się może z moderatorami, z administratorami, czy tego nie zmienić. Natomiast nie 

sądzę, żeby to uległo jakimkolwiek zmianom. Dlatego, że tak jak mówię, no to forum się rozwinęło 

właśnie dlatego, że nie było zaśmiecane przez propagandę gminną. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  

Kolejny mówca 

- Chciałoby się powiedzieć kończ waść, wstydu oszczędź.  

Kolejny mówca 

- Bardzo proszę, Pan Radny Wojciech Moryciński.  

Kolejny mówca 

- Proszę Pana, gdyby Pan słuchał mojej wypowiedzi, to usłyszałby Pan, że powiedziałem wprost, że 

jest to Pańskie prywatne forum. Ja doskonale rozumiem ten regulamin. Natomiast zwróciłem się do 

Pana z pytaniem, z jakiego powodu zostałem zablokowany. Ponieważ z całą pewnością nie naruszyłem 

tego regulaminu. Więc oczekuję nadal na uzasadnienie. To jest 1 sprawa. A propos naciągania przez 

Pana jeszcze faktów, chciałem Pana zapytać, w zasadzie to może nie ma sensu pytać. Chciałbym Pana 

poinformować, bo powiedział Pan, że Wrocław leży w Województwie Wielkopolskim, wspominając o 

działaniach wobec zagrożenia powodziowego. Więc pragnę Pana poinformować, że Wrocław leży w 

Województwie Dolnośląskim, Panie Rusiecki. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Elżbieta Kapuściarek.  

Kolejny mówca 

- Jeszcze chciałam nawiązać do tych zebrań osiedli i sołectw. Są przed nami jeszcze zebrania w 

sołectwach. I ja zachęcam radnych, którzy mieszkają w sołectwach, jak najbardziej do aktywności, do 

mobilizacji mieszkańców, do udziału. Ponieważ ze swoim własnym przykładem, aktywnie zachęcałam 

mieszkańców i w Burakowie kworum było. Dziękuję bardzo.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Rusiecki.  

Kolejny mówca 

- Tak, ja bardzo dziękuję. Znaczy, ja w ogóle może inaczej. Powinienem zacząć od podziękowania Panu 

Morycińskiemu, że tak bardzo się interesuje moją osobą. No i też jednocześnie promuje forum, na 

którym został zablokowany zapewne dlatego, że łamał regulamin. Natomiast jeżeli Pan chce 

rzeczywiście na tym forum napisać, to proszę napisać do administratorów prośbę. Przeanalizujemy, co 

Pan tam narozrabiał i ja na następną sesję powiem. To jest 1 rzecz. Natomiast chciałbym się jeszcze 

zapytać, bo Pan jakieś wiaty tam przystankowe stawiał na Dąbrowie. No i z tego co słyszałem, to 

pytanie jest tak, czy Pan te wiaty postawił legalnie czy nielegalnie? Ma Pan wszystkie zgody? Bo jeżeli 

one są nielegalnie postawione, no to myślę, że tutaj ta sprawa będzie pewnie dalej kontynuowana. 

Więc bardzo bym prosił, żeby Pan mi na to odpowiedział. Dziękuję.  

Kolejny mówca 

- Dziękuję bardzo. Zamykam V sesję Rady Miejskiej w Łomiankach. 


